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A bezártságnak vége, 
de az óvatosság velünk marad
Lassan beköszönt a nyár. Tavaly szintén ilyenkor jutottunk túl a járvány első hul-
lámán, és azt gondoltuk, hogy ezzel a koronavírussal kapcsolatos tapasztalatain-
kat lassan múlt időbe rakhatjuk, és ismét a rendes életünkre koncentrálhatunk. A 
május ezúttal is elhozta magával az enyhítéseket, s ettől kissé déjá vu érzésünk 
támadhatott, ám mostanra megtanultuk, hogy óvatosabban kell terveznünk, mert 
a bizonytalanságnak még nincs vége, s rá kellett jönnünk arra is, hogy az életünk 
valószínűleg már nem lesz olyan, mint régen. 
Az eltelt bő egy év visszafordíthatatlan következményeket hagyott maga után, s 
ezek minket is érintenek. Míg kezdetben elképzelni sem tudtuk, hogy minket is 
érinthet, mára sok családban megismerték a koronavírus sötétebb oldalát. Vannak, 
akik komoly tünetekkel estek át a betegségen, sokáig lábadoztak, s talán a post-co-
vid szindróma tüneteivel is meg kell küzdeniük. Sajnos akadnak olyanok, akiktől 
a járvány végleg elragadott egy számára fontos személyt. Hónapokon át néztünk 
szembe a veszteséggel, a fájdalommal és a félelemmel. Egyszer bizonyosan elmúlik 
a veszély, ám továbbra is velünk maradhatnak a vírus miatti óvatossági reflexek a 
tömegrendezvényeknél, a fokozott higiéniai szempontok az élet legtöbb területén. 
Ezen sajnos nem változtathatunk, azért viszont tehetünk, hogy közel kerüljünk a 
régi rendhez. Megvan a gyógymód: elérhetőek lettek a koronavírus elleni vakcinák, 
arra kell törekednünk, hogy mindenki védett legyen, hiszen akkor akár visszatér-
hetünk egy olyan pontra, amely egészen közel lesz a régi kerékvágáshoz. A beteg-
ség megjelenésekor áhítoztunk a gyógymódra, most azonban, miután elérhetővé 
vált, rengeteg vita övezi ezt a kérdést. A közösségi médiában a legfőbb vitatéma a 
koronavírus járvány. Az online diskurzusok, kommentek azt tükrözik, hogy egyre 
feszültebbek az emberek, heves vitákat vált ki szinte minden koronavírussal kap-
csolatos esemény és intézkedés. Sokan sajnos megfeledkeznek arról, hogy mint 
minden közösségi tevékenységnél, a közösségi oldalak használatakor is be kell tar-
tani a kulturált együttélés, az etikus magatartás szabályait. Az állandó heves viták 
azonban haragot és további feszültségeket keltenek, pedig most nem a széthúzás-
nak, hanem az összetartásnak van itt az ideje. Az elmúlt hónapok során rá kellett 
ébrednünk, hogy egyetlen globális család vagyunk, egy olyan rendszer, amelyben 
mindenki függ a másiktól, és vagy együtt fejlődünk, vagy együtt épülünk le. Mind a 
bolygón lévő élet hálójának részesei vagyunk, egységként kell tehát cselekednünk.
Tisztelt Királyhelmeciek!  
Szélsőséges viszonyok közé került az emberiség a koronavírus-járvány miatt, ám 
a rendkívüli helyzet rendkívüli embereket és tetteket is felszínre emelt. Sokan bi-
zonyították önzetlenségüket, segíteni akarásukat, és ez örömre, büszkeségre adott 
okot a legnehezebb hetekben. Most ők is, mi is  fellélegezhetünk. Maszk nélkül 
közlekedhetünk az utcán, találkozhatunk rég nem látott barátokkal, családtagja-
inkkal. Újra anélkül indulhatunk útnak, hogy a hét napnál nem régebbi negatív 
tesztünket ellenőrizgetjük. A gyerekek visszaülhettek a padokba, az óvodák udva-
rairól önfeledten játék, hangoskodás, kacagás hallatszik. 
Azonban továbbra sem vehetjük félvállról a vírus veszélyeit. Az oltás az egyetlen, 
ami felfegyverez minket, hogy ne is kapjuk el a betegséget, vagy ha mégis elkap-
juk, sokkal felkészültebben tudjunk harcolni ellene. Tartozunk ezzel magunknak, és 
tartozunk ezzel embertársainknak is, hogy megőrizzük saját és mások egészségét. 

Pataky Károly, polgármester

Izolácia je za nami, ale opatrnosti 
nikdy nie je dosť 
Pomaly k nám zavíta leto. Aj v minulom roku sme práve o takomto čase prekročili 
hranicu prvej vlny epidémie a mysleli sme si, že na skúsenosti spojené s korona-
vírusom môžeme zabudnúť a môžeme sa znova sústrediť na náš bežný život. Máj 
aj teraz priniesol so sebou uvoľnenia a možno sme kvôli tomu mali pocit déjà vu, 
ale už sme sa naučili, že naše rozhodnutia musíme plánovať opatrnejšie, lebo 
neistotám ešte stále nie je koniec. Musíme sa zmieriť aj s tým, že náš život už, 
pravdepodobne, nebude taký, aký býval.
Uplynulý rok zanechal nenávratné následky, ktoré sa dotýkajú každého z nás. Kým  
v začiatkoch sme si vôbec nevedeli predstaviť, že sa dotknú osobne aj nás, v súčas-
nosti už v mnohých rodinách spoznali temnú stránku koronavírusu. Žijú medzi nami 
aj takí, ktorí prekonali chorobu s vážnymi následkami, ich vyliečenie trvalo dlho 
a možno ešte aj teraz musia bojovať s post-covidovým syndrómom. Bohužiaľ, nájdu 
sa aj takí, ktorým kovid navždy zobral osobu, ktorá bola v ich živote dôležitá. Počas 
mnohých mesiacov sme sa stretávali so stratami, bolesťou a strachom. Raz toto 
nebezpečenstvo celkom isto pominie, ale aj naďalej u nás môže pretrvávať reflex 
opatrnosti a strachu z prítomnosti vírusu pri organizovaní hromadných akcií a zvý-
šená opatrnosť v oblasti hygienických opatrení v rôznych oblastiach života.     
Na tom, bohužiaľ, nemôžeme zmeniť nič, ale môžeme sa pričiniť o to, aby sme sa 
opäť dostali k bývalému spôsobu života. Pomôžu nám aj nové liečebné metódy: pro-
tivírusové vakcíny sa totiž stali už dostupnými, preto sa musíme snažiť o to, aby bol 
každý chránený, lebo v tom prípade sa snáď opäť môžeme dostať na takú úroveň, 
ktorá vráti náš život do vychodených koľají. Keď sa epidémia objavila,  o takej lie-
čebnej metóde sme snívali a teraz, keď sa stala skutočnosťou, je táto otázka spojená 
s mnohými diskusiami. V masmédiách je najčastejšie diskutovanou témou práve epi-
démia koronavírusu. Online diskusie a komentáre odrážajú to, že ľudia sú čím ďalej, 
tým viac napätí a všetky udalosti a opatrenia týkajúce sa koronavírusu vyvolávajú 
búrlivé spory. Bohužiaľ, mnohí zabúdajú na to, že pri každej spoločenskej udalosti, 
aj pri využívaní sociálnych sietí, je potrené dodržiavať zásady kultúrneho spoluna-
žívania, pravidlá etického správania sa. Ustavičné búrlivé diskusie vyvolávajú však 
hnev a ďalšie napätie, hoci v súčasnosti nepotrebujeme rozpory, ale nastal čas na 
spoluprácu. V priebehu minulých mesiacov sme museli prísť na to, že sme jednotná 
globálna rodina a taká organizácia, v ktorej každý závisí od toho druhého, v ktorej 
sa buď spoločne rozvíjame, alebo spoločne zanikáme. Všetci sme súčasťou siete 
fungujúcej na našej zemeguli, musíme teda postupovať spoločne.

Vážení občania Kráľovského Chlmca!
Ľudstvo sa kvôli koronavírusu dostalo do krízovej situácie  a táto mimoriadna situácia 
vyplavila na povrch aj mimoriadnych ľudí a mimoriadne skutky. Mnohí dokázali svoju 
štedrosť, snahu pomôcť, čo bolo dôvodom na radosť a hrdosť na ich činy v najťažších 
týždňoch. Teraz si mohli vydýchnuť – aj oni, aj my. Na uliciach sa môžeme pohybovať 
bez rúšok, môžeme sa opäť stretávať s priateľmi a členmi rodiny, ktorých sme dávno 
nevideli. Opäť sa môžeme vydať na cestu bez toho, aby sme mali obavy, či máme 
pri sebe negatívny test – nie starší ako sedem dní. Žiaci sa znova mohli posadiť do 
školských lavíc a z dvorov materských škôl sa ozýva šťastný smiech, hry a jasot.
Ale ani naďalej nemôžeme brať nebezpečenstvá koronavírusu na ľahkú váhu. Vak-
cinácia je jedinou zbraňou, ktorá môže zabrániť tomu, aby sme chorobu nedostali, 
alebo mohli bojovať proti nej oveľa účinnejšie. Dlhujeme to sebe, dlhujeme to našim 
spoluobčanom, aby sme ochránili svoje vlastné zdravie, a aj zdravie tých druhých.

 Karol Pataky, primátor mesta      



2

A KIRÁLYHELMECI VÁROSI HIVATAL HÍREI

Városunkban hagyománnyá vált, hogy a Föld napja alkalmából a kertészeti övezet-
ben takarítanak a városi hivatal munkatársai

A KIRÁLYHELMECI VÁROSI HIVATAL HÍREI

Továbbra is szigorúan lépnek fel 
a nem fizetők ellen Királyhelmecen
Idén sem emelkedtek az adók, a szemételhordásért azonban többet kell fizetni

Évek óta nem emeltek adót Királyhelmecen, ám a régi kintlévőségek behajtása to-
vábbra is érdeke a városnak, ezért nyilvánosságra hozzák az adósok listáját. Király-
helmecen utoljára 2012 decemberében emelkedtek az adók, 2–7 százalékkal. A helyi-
eknek 2008-ban és 2009-ben egyáltalán nem kellett ingatlanadót fizetniük, ugyanis az 
akkori önkormányzatban zajló viták miatt az általános érvényű rendeletek jóváhagyá-
sára két egymást követő évben nem került sor. Ezt követően 2010-ben 20 százalékkal, 
majd 2011-ben további 10 százalékkal emelték az ingatlanadó mértékét.
Balogh Csaba, a Királyhelmeci Városi Hivatal vezetője elmondta, az ingatlanadó 
és az ebadó mértéke 2021-ben sem változik. „A város stabil pénzügyi helyzetének 
megőrzése egyelőre nem követeli meg, hogy a polgárokat nagyobb adók fizetésére 
kötelezzük, ám a nem fizetők ellen továbbra is szigorúan fog fellépni a városveze-
tés. A polgárok törvényi kötelessége adót fizetni, és a jogszabály arról is rendelke-
zik, hogy ezt az adózónak mely időpontig kell megtennie. A tartozás megfizetésé-
nek elmaradásának esetén a várost behajtási eljárás elindítására kötelezi a törvény. 
Az adó befizetésére vonatkozó határidő be nem tartása esetén az érintett polgárok 
késedelmi pótlék kirovására számíthatnak” – közölte a hivatalvezető.
Az idei számok azt mutatják, hogy 2020-ban eredményes volt az adók beszedés, sőt a 
megkezdett behajtásnak köszönhetően a fizetési fegyelem is javult. Tavaly december 
végére például a jogi személyek ingatlanadójának 91 százalékát (103 715,84 euró), a 
magánszemélyekre kivetettnek pedig a 93 százalékát (74 203,77 euró) fizették be. A 
felépítmények után járó illetéknek ugyanebben az elosztásban a 89 %-át (72 349,37 
euró), illetve a 91 %-át (43 119,50 euró) szedték be. A kutyaadó 90 %-a (5 038,62 
euró) szintén a város számláján volt, mint ahogyan a jogi személyek által fizetendő 
szemétdíj 76,08 %-a, valamint a magánszemély által kifizetett díj 99,02%-a is. 
Ugyanakkor a régi kintlévőségek behajtása továbbra is érdeke a városnak. A hi-
vatalvezető tájékoztatása szerint 2019 végén 389 312,00 euró ilyen hátralékot tar-
tottak nyilván. Ebből 2020-ban mindössze 37 000 eurót sikerült behajtani, ezért 
a városvezetés úgy döntött, hogy az elmaradt adók behajtása hatékonyabbá tétele 
érdekében ismét nyilvánosságra hozzák az adóhátralékkal rendelkezők listáját.

Szemétszedési akciót szervezett 
a királyhelmeci önkormányzat
Száznál is több zsák szemét gyűlt össze

A Föld napja alkalmából megtisztították a Kis-hegy egy részét a királyhelmeciek 
április 22-én. A városban már hagyomány, hogy ezen a napon ilyen akcióban vesz-
nek részt a városi hivatal dolgozói, akik ezúttal a kiskertészeti övezetben tisztítot-
tak meg egy nagyobb területet, több konténernyi szemetet szedve össze. A reggeli 
gyülekezőnél a szervezők nejlonzsákokkal, gumikesztyűkkel látták el a csapatokat, 
akik Pataky Károly polgármester biztató szavai, valamint Tarcali Beatrix osztály-
vezető eligazítása után indultak útnak. 

V Kráľovskom Chlmci je postup proti 
neplatičom naďalej nekompromisný
Ani v tomto roku sa v našom meste nezvyšovali dane, ale za odvoz komunálneho 
odpadu sa platí viac.
Dane v Kráľovskom Chlmci sa zvyšovali naposledy v decembri 2012 o 2 - 7%. „V 
rokoch 2008 – 2009 nemuseli miestni obyvatelia dane z nehnuteľností platiť vôbec, 
lebo kvôli vtedajším nezhodám v rámci samosprávy nedošlo v priebehu dvoch rokov 
za sebou k schváleniu všeobecne platných nariadení pre mesto. Následne v roku 2010 
sa miera daní z nehnuteľností zvýšila o 20 % a v roku 2011 o ďalších 10 %. Csaba 
Balogh, prednosta Mestského úradu v Kráľovskom Chlmci, povedal, že daň z ne-
hnuteľnosti a za psa sa nebude meniť ani v roku 2021. „Udržanie stabilnej finančnej 
situácie mesta si zatiaľ nevyžaduje, aby sme občanov zaviazali k plateniu vyšších 
daní, ale k neplatičom bude vedenie  mesta aj naďalej pristupovať nekompromisne. 
Platenie daní je občianska povinnosť a právne nariadenie stanovuje aj to, do akého 
termínu musí občan túto svoju povinnosť vykonať. V prípade nezaplatenia dlžoby 
alebo jej omeškania stanovuje zákon mestu začatie vymáhania pohľadávok. V prípa-
de nedodržania zákonnej lehoty na splatenie daní musia dotknutí občania počítať aj 
s vyrubením finančného postihu za omeškanie“ – oznámil prednosta.
Tohtoročné čísla ukazujú, že výber daní za rok 2020 bol úspešný, ba čo viac, vďaka 
začatému systému vymáhania pohľadávok sa zlepšila aj platobná disciplína. Napríklad, 
koncom decembra minulého roka zaplatili právnické osoby na daniach z nehnuteľností 
91 % (103 715, 84 eur) a súkromné osoby – 93 % ( 74 203, 77 eur). Za poplatky za stavby 
v tom istom poradí sa vybralo 89% (72 349, 37 eur) a 91 % (43 119, 50 eur). Na účte 
mesta bola aj suma z dane za psy – 90 % (5 038, 62 eur), ako aj poplatky právnických 
osôb za odvoz komunálneho odpadu -76, 08 % a  suma od súkromných osôb – 99, 02%.
V súčasnosti je v záujme mesta aj naďalej pokračovať vo vymáhaní pohľadávok. 
Na základe informácií pána prednostu koncom roka 2019 evidovali nedoplatky 
v hodnote 389 312, 00 eur. V roku 2020 sa podarilo zinkasovať iba 37 000 eur 
z tejto sumy, preto sa vedenie mesta rozhodlo, že v rámci účinnejšieho vymáhania 
pohľadávok mesto opäť zverejní zoznam dlžníkov.

A kezdeményezésben közel 40 hivatali dolgozó vett részt, akikre nagy mennyiségű, 
vegyes összetételű hulladékkupacok vártak. A szemét között akadt gumiabroncs, 
matrac, ablakkeret, rengeteg kidobott üveg, pléhdoboz, de egy azonosíthatatlan 
tartály és egy műfogsor(!) is a zsákba került. Mindez nem szegte kedvét az ön-
kénteseknek, kezük nyomán rend és tisztaság, és száznál is több hulladékkal teli 
zsák maradt. Kora délutánig gyűltek a zsákok a Kis-hegyen vezető utak mentén. 
Az összegyűjtött hulladék elszállítását a városi hivatal gazdasági műszaki ellátó és 
szolgáltató osztályának munkatársai végezték. 
„Nagyra értékeljük, hogy munkatársaink közül ezúttal is mindenki eljött, aki csak 
tehette, és közösen tettek a város tisztaságáért. Bár ilyen rövid idő alatt ennyi ön-
kéntessel lehetetlen megtisztítani a kertövezet teljes területét – sajnos rengeteg sze-
mét vár még ott eltakarításra – az akció így is eredményes volt. Szeretnénk példát 
mutatni és arra buzdítani az itt élőket, hogy figyeljenek ők is jobban a környeze-
tükre. Kerüljék a szemetelést, hiszen a város területén kellő számú hulladékgyűjtő 
edény van elhelyezve, hogy megszabaduljanak a feleslegessé vált hulladéktól” – 
mondta Pataky Károly polgármester.
A város vezetése eddig is kiemelt figyelmet fordított a környezetvédelemre, a város 
zöldebbé tételére. 2019-ben több mint 200 növényt (nyírfát, jávorfát, smaragdtu-
jákat, fűzfát, bordó levelű díszcseresznyét és díszbokrokat) ültettek ki Királyhel-
mec közterületeire. Akkor hét különböző helyszínen összesen majd 140 fával és 
80 bokorral lett „zöldebb“ a város. Pataky Károly polgármester elmondta, a város 
önkormányzata a falültetéssel (melynek költségeit szinte teljes egészében a telepü-
lés állta) egyrészt az útfelújítási munkálatok során kivágott fákat igyekezett pótol-
ni, másrészt a város zöldövezeteit bővítette, szebb, tisztább környezetet teremtve 
a város lakói számára. Hozzátette, a jövőben is tervezik a zöldövezetek bővítését.
Nemsokára megkezdődik a nemrégiben felépült sportcsarnok környezetének par-
kosítása. Amennyiben az időjárás engedi, 50 tujafa, 23 gömbjuhar, valamint 200 

futóbokor kerül kiültetésre a jövő hét elején. Idén májusban is tervezik az egynyári 
növények ültetését. A városi hivatal gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osztá-
lyának munkatársai nemrégiben jó néhány virágtartót készítettek, melyeket a tele-
pülés legfrekventáltabb pontjain helyeztek el. Ezekbe minden éven egynyári virá-
gok és évelő növények kerülnek, de a tervek szerint több száz virágpalánta díszíti 
majd a parkokat, a sétányt, a lakótelepet és a város egyéb részeit is.

Több mint száz zsák telt meg hulladékkal

Výzva
Samospráva Kráľovského Chlmca získala v decembri minulého roka nenávratnú pro-
jektovú podporu na obnovu chodníkov a ciest vo výške viac ako pol milióna eur. Táto 
suma doplnená - tzv. finančnou spoluúčasťou – umožňuje vybudovanie 350 metrov 
nových chodníkov, a aj rekonštrukciu chodníkov v dĺžke ďalších 2 kilometrov. Okrem 
toho sa otvára možnosť aj na rekonštrukciu cestného úseku v dĺžke 310 metrov. Podľa 
plánov sa teda v lete tohto roka môžu začať práce na tretej fáze projektu súvisiaceho 
s obnovou ciest, v rámci ktorej budú prebiehať práce na uliciach – Trhovisko, Hlavná 
ulica, Ulica L. Mécsa, Ulica Zs. Loránttfyovej, Nemocničná ulica a Ulica Mailátha. 
Ak sa Vaša nehnuteľnosť nachádza na jednej z týchto ulíc, je potrebné, aby ste do 30. 
júna 2021 zrealizovali pripojenie Vášho rodinného domu alebo podnikateľského objek-
tu na verejnú kanalizáciu. Ak odvádzate dažďovú vodu na mestský chodník, prípadne 
na cestu, je nevyhnutné, aby ste tento spôsob zrušili a dažďovú vodu odvádzali a lik-
vidovali na vlastnom pozemku. Podľa platných predpisov je potrebné dažďovú vodu 
odvádzať zo svojho pozemku takým spôsobom, aby ste týmto postupom nepoškodili už 
existujúce alebo zrekonštruované časti chodníkov a ciest. Dôležité je aj to, aby dažďová 
voda nebránila v rekonštrukčných prácach, ani pri regulárnom využívaní chodníkov. 
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Módosították a költségvetést 
Királyhelmecen
A változtatásra több ok is volt; nőttek a kiadások, de a bevételi oldal is változik

A 2021-es évre szóló költségvetést 2020. december 10-én fogadta el az önkor-
mányzat. Balogh Csaba, a Királyhelmeci Városi Hivatal vezetője elmondta, a 
költségvetés eredetileg kiegyensúlyozott volt, ugyanis 8,462 millió euró bevétel-
lel és ugyanekkora kiadással számolt. A tavaly decemberben elfogadott dokumen-
tum alapján az általános bevételek elérik a 7,036 millió eurót, az általános kiadá-
sok pedig a 6,86 millió eurót. Az idei évben 1,1 millió euró tőke jellegű kiadásra 
számítottak, míg a bevételi oldalon 0,32 millió euróra. A pénzügyi tranzakciókból 
1,09 millió euró bevétellel, a kiadásai oldalon 0,5 millió euróval számoltak. 
A költségvetés a márciusi módosítás után szintén kiegyensúlyozott maradt, ám a bevéte-
li és a kiadási tételek is változtak. Balogh Csaba tájékoztatása szerint a dokumentum mó-
dosítását több tényező indokolta. A folyó bevételek 162,1 ezer euróval, a folyó kiadások 
pedig 23,4 ezer euróval nőttek. A tőke jellegű kiadások összege 154,8 ezer euróra emel-
kedett. A bevételi és a kiadási tételek így 8,462 millióról 8,641 millió euróra változtak.
A hivatalvezető tájékoztatása szerint az állami tesztelésekkel kapcsolatban 130 ezer 
euró állami megtérítéssel számolt a település. Tavaly helyett idén érkezett meg a 
város számlájára a közösségi központ felújítására vonatkozó pályázattal összefüggő 
összeg, amelyet a település előfinanszírozott a projekt lezárásánál, így a bevételi ol-
dal további 16,1 ezer euróval nőtt. A költségvetésben szükség volt az egyes oktatási 
intézményekkel kapcsolatos normatív és nem normatív tételek igazítására is, így 
több tétel esetében is módosításra került sor mind a bevételi mind a kiadási oldalon. 
A művészeti alapiskola a munkahelyek megtartása érdekében beindított elsősegély 
program keretében pályázatot nyújtott be ebből 63 ezer eurós támogatást várnak. 
A kiadási oldalon több változás van az alapiskolákkal kapcsolatos tételeknél, de 
az országos tesztelésre kiadott összeg is magasabb a tervezettnél – erre a célra 
idén közel 70 ezer eurót költött a város. A tőke jellegű kiadások összege a kü-
lönböző projektdokumentációk felfrissítéséhez szükséges 10 ezer euró, a crossfit 
pálya körbekerítésével összefüggő 6,4 ezer euró, valamint a kultúrház belső fel-
újításának második szakaszára fordított 160 ezer euró miatt változott.
Királyhelmecen egyébként idén 1,1 millió eurót irányoztak elő fejlesztésre – ez 
az összeg az elnyert pályázatok önrészeit, valamint a saját forrásból finanszíro-
zott beruházások költségeit és az állami vagy európai uniós támogatások össze-
geit tartalmazza. A város banki adóssága 1 428 ezer euró – ebből a sportcsarnok 
felépítéséhez szükséges 1,2 millióból eddig lehívott hitel összege 904 ezer euró. 
A banki adósság minden évben 230 ezer euróval csökken, a visszafizetett törlesz-
tőrészletek összegével. Ha a település pénzügyi helyzete nem változna, és újabb 
jelentős kölcsönöket sem vennének fel, ezt a hitelt 7 év alatt rendezni lehetne.
A város fő bevételi forrását a személyi jövedelemadóból kapott részesedés teszi 

Felhívás
Királyhelmec önkormányzata tavaly decemberben több mint félmillió euró vissza 
nem térítendő pályázati támogatást nyert járda- és útfelújításra. Ez az összeg – az 
ún. önrésszel kiegészülve – 350 méter új járdaszakasz kiépítését, illetve 2 kilométer 
hosszú szakasz felújítását teszi lehetővé. Ezen kívül 310 méternyi út felújítására is 
lehetőség nyílik. A tervek szerint idén, a nyári hónapokban, elindulhat az útfelújí-
tásokkal kapcsolatos fejlesztések harmadik része, mely során a Vásártéren, a Fő, a 
Mécs László, a Loránttfy, a Kór-
ház, valamint a Mailáth utcákban 
folynak majd munkálatok.
Ezeket a fejlesztéseket azonban 
csak abban az esetben lehet el-
végezni, ha az említett utcákban 
található ingatlanok mindegyike 
rácsatlakozott a szennyvízcsator-
na-hálózatra. Felkérjük azon – az 
említett utcákban élő – polgáro-
kat, akik a tulajdonukban lévő 
ingatlanjukat eddig nem kapcsol-
ták rá a kiépített rendszerre, hogy 
ezt legkésőbb 2021. június 30-
áig tegyék meg! Annak érdeké-
ben, hogy a kiépítendő új járda-
szakaszok épségét megőrizzük, 
elengedhetetlenül fontos, hogy 
az említett utcákon élők bizto-
sítsák az esővíz elvezetését is. 
(Azon családi házakról van szó, 
ahol az ingatlanokról az esővizet 
– egyébként szabályellenesen - a 
közeli járdákra vezetik ki.) A hatályos előírások szerint a csapadékvíz elvezeté-
sét úgy kell megoldani, hogy az az ingatlanokban, az építményekben, továbbá 
a magán- vagy közterületekben – esetünkben az új járdaszakaszokon – kárt ne 
okozzon, és ne akadályozza a rendeltetésszerű használatot sem.

ki. Tavaly ebből 3,01 millió euró folyt be a kasszába. Az idei büdzsében 3,12 
millió eurós bevétellel számolnak. A további adónemeket és illetékeket nézve in-
gatlanadóból 196,5 ezer, a hulladékszállítási díjból pedig 235 ezer euró bevételt 
tervez az előterjesztés. A bevételi oldalon jelentkező állami támogatás mértéke 
– amely főként oktatási, kulturális és szociális területeket érint – 2,796 millió 
euró. A kiadási oldalon idén is több olyan, nagyobb volumenű fejlesztés szerepel, 
melyet a város pályázati támogatások felhasználásával valósít meg. Ezek közül a 
legjelentősebb az utak és járdák felújításának III. szakasza.
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V Kráľovskom Chlmci sa upravil 
finančný rozpočet
O zmenách rozhodli mestskí poslanci na svojom poslednom zasadnutí

Zmeny v rozpočte nastali z viacerých príčin; zvýšili sa výdavky, ale zmeny nastali 
aj v  príjmovej oblasti
Návrh finančného rozpočtu mesta na rok 2021 bol schválený mestskou samosprávou 
10. decembra 2020. Csaba Balogh, prednosta Mestského úradu v Kráľovskom Chlm-
ci, povedal, že rozpočet bol pôvodne vyvážený. Počítal totiž s príjmami 8,462 milió-
nov eur a s takými istými výdavkami. Na základe dokumentov prijatých v decembri 
minulého roka dosahujú všeobecné príjmy 7,036 miliónov eur a všeobecné výdavky 
6,86 miliónov eur. V tomto roku sa počítalo s výdavkom kapitálového charakteru 1,1 
miliónov eur, kým na strane príjmov to bolo 0,32 miliónov eur. Z peňažných transak-
cií bol príjem 1,09 miliónov eur a na strane výdavkov to bola suma 0,5 miliónov eur.
Rozpočet zostal po marcovej úprave opäť vyrovnaný, ale k zmenám došlo v oblasti 
príjmov aj výdavkov. Podľa informácií Csabu Balogha úpravu dokumentu ovplyvnilo 
viac skutočností. Bežné príjmy vzrástli o 162,1 tisíc eur a bežné výdavky o 23,4 tisíc 
eur. Suma výdavkov kapitálového charakteru sa zdvihla na 154,8 tisíc eur. Preto sa 
príjmové aj výdavkové položky zmenili z 8,462 miliónov na 8,641 miliónov eur.
Na základe informácií pána prednostu počítalo mesto v súvislosti s celoštátnym tes-
tovaním so štátnou refundáciou 130 tisíc eur. Suma, ktorá bola spojená s projektom 
na obnovu spoločenského centra, prišla na účet mesta miesto minulého až v tomto 
roku. Mesto zaplatilo túto sumu už v predstihu pri uzavretí projektu, a tým sa príj-
mová časť zvýšila o ďalších 16,1 tisíc eur. V rozpočte bolo potrebné uskutočniť aj 
zmeny súvisiace s normatívnymi a nenormatívnymi položkami vzdelávacích inštitú-
cií, čím došlo k úpravám viacerých položiek na strane príjmov aj výdavkov. Základ-
ná umelecká škola v rámci programu prvej pomoci na udržanie pracovných miest 
odštartovala projekt, z ktorého očakávajú finančnú podporu v hodnote 63 tisíc eur.
Na strane výdavkov nastalo viacero zmien súvisiacich s položkami spojenými so zá-
kladnými školami, ale aj suma určená na celoštátne testovanie je oproti plánovanej 
vyššia – na tento cieľ minulo mesto v tomto roku skoro 70 tisíc eur. Výška výdav-
kov kapitálového charakteru sa menila aj kvôli obnovovaniu rôznych projektových 
dokumentácií o 10 tisíc eur, kvôli výstavbe oplotenia okolo crossfit štadióna o 6,4 
tisíc eur, ako aj kvôli druhej fáze vnútornej obnovy kultúrneho domu o 160 tisíc eur.
V Kráľovskom Chlmci sa určila v tomto roku na rozvoj suma 1,1 miliónov eur – 
táto suma zahŕňa súčasti projektov, výdavky spojené s investíciami z vlastných 
zdrojov, ako aj finančnú podporu získanú zo štátnych a európskych zdrojov.
Mesto dlhuje banke 1 428 tisíc eur – z toho úveru je 1,2 miliónov eur určených 
na výstavbu športovej haly – a zostatková suma z neho je 904 tisíc eur. Banková 
dlžoba klesá každý rok o 230 tisíc eur, čo je  výška splatených čiastok. Ak by sa 
finančná situácia mesta nezmenila a neboli by sme nútení zobrať si ďalšie pôžič-
ky vyššej hodnoty, mohli by sme túto dlžobu splatiť za sedem rokov.
Hlavný finančný zdroj mesta tvorí príjem z osobných podielových daní. Do mestskej 
kasy z tohto zdroja pribudlo 3,01 miliónov eur. V tohtoročnom rozpočte sa počíta 
s príjmami v hodnote 3,12 miliónov eur. Z ostatných druhov daní a poplatkov je naplá-
novaný v oblasti príjmov na ďalší rozvoj – z daní z nehnuteľností – 196,5 tisíc a z po-
platkov za odvoz odpadu – 235 tisíc eur. V príjmovej oblasti sa počíta aj s príjmom 
zo štátnej podpory, ktorá sa týka väčšinou vzdelávacej, kultúrnej a sociálnej oblasti 
v hodnote 2,796 miliónov eur. V oblasti výdavkov ide aj v tomto roku o rozvojové pro-
jekty väčších rozmerov, ktoré sa uhradia s využitím financií, ktoré mesto získalo v rám-
ci úspešných projektov. Z nich najvýznamnejšia je III. fáza obnovy ciest a chodníkov.

Emelkedik a szemétdíj összege 
Október végéig kérvényezhető a kedvezményes szemétdíj  

Királyhelmecen a 2021-es évben a természetes és a jogi személyeknek a koráb-
binál magasabb díjat kell majd fizetniük a szemét elhordásáért. Az illeték emelé-
sét több, egymással összefüggő tényező indokolja. A jogszabályok változásával 
2021. január 1-jétől új kötelezettséggel bővül a szlovákiai önkormányzatok fel-
adatköre. Egy törvénymódosítás következtében ezentúl az önkormányzatok fel-
adata lesz a biológiailag lebomló konyhai hulladék gyűjtése, illetve elszállítása 
is. Mivel városunkban 2020-ban, egy sikeres pályázatnak köszönhetően közel 
1000 családi házhoz juttattunk el komposztáló edényeket, így ezen ingatlanokban 
a probléma megoldottnak tekinthető. A bérházakban élőknek úgy tudunk segíte-
ni, hogy a város a jövőben egy kis tárolóedényt, valamint biológiailag lebomló 
zsákokat bocsát a bérházakban élő polgárok rendelkezésére, melyekbe a jövő-
ben a konyhai biohulladék kerülhet. Ennek összegyűjtéséről egy, a város által 
megbízott cég fog gondoskodni. A projekt részleteiről – melynek megvalósítása 
természetesen plusz kiadásokkal jár - tájékoztatni fogjuk a lakosokat. Egy másik 
jogszabály értelmében városunkra vonatkozóan is emelkedni fog a szemét tárolá-
sáért fizetendő összeg attól függően, hogy milyen lesz a hulladék szelektálásának 
a mértéke. Ez az arány azonban csupán a jövő év első negyedéve után lesz ismert. 

Ha a szelektálás 30 és 40 % közötti lenne, akkor az összeg a tonnánkénti 13 euróról 
22 euróra emelkedne. Ha városunk a 40 és az 50 % közötti sávba kerülne, akkor 
a tonnánkénti 12 eurós díj 18 euróra emelkedne. A képviselő-testület ezért úgy 
határozott, hogy a jelenleg rendelkezésre álló számadatok és a mostani helyzet is-
meretében az átlaghoz közeli arányban emeli a szemétdíjat: amely 
- a természetes személyek esetében az eddigi 23,98 euróról 28,47 euróra növekszik, 
- a jogi személyek esetében pedig az eddigi 0,014 euró/tárolóedény/nap illeték 
0,015 euró/tárolóedény/nap összegre növekszik. 

A nyugdíjasok 50%-os kedvezményben részesülnek, így nekik az eddig fizetett 
11,99 euró helyett 14,235 euróval kell számolniuk.           

2019-ben a város pályázati kérelmet nyújtott be a szelektív hulladék tárolására al-
kalmas gyűjtőudvar létrehozására. Amennyiben a projekt sikeres lesz, a 357 329,71 
eurós támogatás a létesítmény megépítését, valamint a szükséges gépek és berende-
zések beszerzését teszi lehetővé. A beruházás összköltsége 376 136,54 euró.    

A szemétilleték esetében minden természetes személynek bejelentési kötelezettsé-
ge van a városi hivatal felé. 
- Az adóalany, az adómegállapítási időszak során az adófizetési kötelezettség létre-
jöttétől számítva 30 napon belül köteles jelenteni az adófizetési kötelezettség létre-

A város is segíti az „I love Nagy-hegy” akciót
Szeméttároló konténert biztosított erre a célra az önkormányzat

A város vezetése nagy örömmel értesült arról, hogy lakossági kezdeményezésre 
egyre többen kapcsolódnak be abba a civil kezdeményezésbe, mely a Nagy-hegy 
megtisztítását tűzte ki céljául. A Helmeciek a Helmeciekért csoportosulás – mely-
nek többsége van a helyi önkormányzatban – programjának egyik fő pontja épp a 

civil szféra megerősítése és támogatása volt városunkban. A helyi önkormányzat 
ezért is igyekezett – anyagi lehetőségeihez mérten – eddig is felkarolni minden 
olyan alulról jövő kezdeményezést, melynek célja a helyi viszonyok jobbítása, va-
lamint az életkörnyezetünk szebbé tétele volt. 
Királyhelmec Város Önkormányzata a fent említett kezdeményezés segítéseként a 
természetvédők részére most térítésmentesen egy nagyobb űrméretű – a város lo-
gójával ellátott – szeméttároló konténert bocsátott rendelkezésre, melynek rendsze-
res ürítését is ingyenesen biztosítja. A polgárokat arra kérik, hogy a konténerbe ne 
helyezzenek el háztartási hulladékot, s ennek ellenőrzéséhez az akció szervezőinek 
segítségére is számítanak.

jöttét a településnek. Adófizetési kötelezettsége van annak a természetes személy-
nek, aki a város területén állandó lakhellyel vagy átmeneti lakhellyel rendelkezik. 
Vállalkozók és jogi személyek esetében is fennáll a bejelentési kötelezettség. 
- Az illeték kivetésének megváltozása (pl. postázási cím változása, gyermek szüle-
tése, személyi adatokban történő változás) és az illetékfizetési-kötelezettség meg-
szűnése (pl. lakhely megszűnése a város területén, haláleset) szempontjából döntő 
tényeket, az adómegállapítási időszak alatt az adóalany azok bekövetkezte után 30 
napon belül köteles jelenteni a településnek. - Ha a közös háztartásban élő adóala-
nyokat az egyikük képviseli, a település határozatában ennek a személynek veti 
ki az illetéket, annak teljes összegében. (Pl. amennyiben a családban a családfő 
vállalja magára a szemétilleték fizetését a felesége és kiskorú gyermeke(i) után, ezt 
az erre szolgáló formanyomtatványon fel kell tüntetnie, ebben az esetben meg kell 
adnia a felesége és gyermekei adatait is. Ha a családfő nagykorú gyermekei után 
nem szeretné fizetni a szemétilletéket, ezt is be kell jelentenie a városi hivatalban. 
Amennyiben a közös háztartásban élők úgy döntenek, hogy minden nagykorú sze-
mély saját maga után fogja fizetni a szemétilletéket, minden egyes személynek ki 
kell töltenie az erről szóló formanyomtatványt. A szemétilleték kivetéséről szóló 
határozatot minden családtag számára külön fogja a városi hivatal kiállítani.) 
- Ha több adóalany él közös háztartásban, az adófizetési kötelezettség teljesítését 
ebből a közös háztartásból az egyikük magára vállalhatja. A nem cselekvőképes 
személy helyett annak törvényes képviselője vagy gondnoka köteles teljesíteni az 
adóalanyi kötelezettséget. Az adóalanyi kötelezettséget nem vállalhatja át, vagy 
nem teljesítheti olyan személy, aki tartósan a Szlovák Köztársaság területén kívül 
tartózkodik, vagy nyoma veszett. A felsorolt tényeket, valamint azok változását 
az adóalany kötelezettségei helyett eljáró személy köteles jelenteni a településnek. 
- A szemétilleték bejelentésére vonatkozó formanyomtatvány megtalálható lesz a 
város honlapján. Kérünk minden lakost, hogy a kitöltött formanyomtatványt 2020 
januárjában adja le a városi hivatalban. Továbbá, akik nem tartózkodnak idehaza 
(külföldi munkavállalók, diákok) és szeretnék igényelni a szemétilleték csökkenté-
sét vagy a szemétilleték megfizetése alóli mentesítést, az erre vonatkozó kérelmet, 
amely szintén megtalálható lesz a város honlapján, kitöltve és a kérelemben feltün-
tetett mellékletekkel együtt szintén hozzák be a városi hivatalba.

A Nagy-hegy megtisztítását segítő konténer ürítését ingyenesen biztosítja a város
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Rezsielszámolás 
– idén július vége a határidő
Az elmúlt években május végéig a lakások és a nem lakás célú helyiségek tulaj-
donosai kézhez kapták az előző évi rezsiköltség éves elszámolását. A koronaví-
rus járvány miatt idén július vége a határidő. Ideális esetben egy kis pénzt hoz a 
családi kasszába, sokan azonban attól félnek, magas hátralékuk lesz. A lakhatás-
sal összefüggő költségekről szóló elszámolásból kiderülnek a reális költségek, a 
lakástulajdonosok megtudhatják, hogy ténylegesen mennyibe került a távfűtés, 
a gáz, a víz, illetve a társasház fenntartásával összefüggő különböző szolgálta-
tások, s mindezt összehasonlíthatják a havonta átutalt előlegekkel. A havi előleg 
összegét alapvetően a házkezelőség állapítja meg, de közös megegyezés alapján 
ezen lehet módosítani: csökkenteni és emelni is. Az elszámolás magában foglalja 
a ház, a lakás és a közös helyiségek fenntartásával összefüggő tényleges kiadá-
sokat, a lakhatással összefüggő összes szolgáltatás költségét, vagyis a közös he-
lyiségek világításának a díját, a lift működési költségeit, valamint a lakáskezelő 
költségeit és a javítási alapba befizetett összegeket. 
A lakáskezelő az elszámolással együtt ugyancsak tájékoztat az előző évi tevé-
kenységéről, elsősorban a gazdálkodásáról, a közös helyiségek állapotáról és a 
ház fenntartását érintő összes dologról. Ha létezik valamilyen hitel, a jelentés-
nek arról is szólnia kell, hogy idáig a lakók mennyit térítettek, a hiteltörlesztés 
ugyanis nem előleg. Az elszámolás konkrét formáját a hatályos jogszabály nem 
határozza meg, ezért ahány lakáskezelő, annyiféle elszámolás létezhet. 
Alapszabály: a dokumentumnak átláthatónak és mindenki számára érthetőnek 
kell lennie. Eszerint az elszámolásból nyilvánvalóvá kell válnia, a lakástulajdo-

Gondokkal járt a zöldhulladék 
elszállítása városukban 
Sokan nem tartották be az ütemtervet 

Idén márciusban újra ingyenesen gyűjtötték össze a zöldhulladékot Királyhel-
mecen a gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osztály munkatársai. A munká-
latokat városrészenként, egy előre kiadott ütemterv szerint végezték. A folyamat 
azonban a tervezettnél hetekkel tovább tartott, mivel több helyi polgár nem a 
kijelölt időszakban helyezte el a zöldhulladékot a közterületen. 
„Sajnos a polgárok közül többen nem tartották be az ütemtervben megadott idő-
pontokat, ezért a közterületek tisztántartása érdekében munkatársaink kénytelenek 

voltak több alkalommal visszatérni egy-egy helyszínre, emiatt azonban magasabb 
lett az elhordás költsége. A munkát az is nehezítette, hogy a közterületre elhelye-
zett zsákokba több esetben nem oda illő anyagokat is elhelyeztek. Az elszállítást 
végző munkatársaink ezt természetesen nem észlelhették. Az összegyűjtött zöld-
hulladékot a hivatal gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osztálya telephelyén 
ledarálták, majd a fejszési komposztálóba szállították. Sajnos a zöldhulladék össze-
gyűjtése – az említett okok miatt – évről évre nagyobb gondokat okoz számunkra. 
Arra kérjük a lakosokat, hogy a továbbiakban már ne rakják ki a közterületre a 
zöldhulladékot. A város 2019-ben ingyenesen osztott szét közel ezer darab kom-
posztládát, ezek segítségével a lakosok otthon dolgozhatják fel a keletkezett szer-
ves hulladékot és környezettudatos módon kiváló minőségű komposztot állíthat-
nak elő” – közölte Gáspár Sándor, a gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osz-
tály vezetője. Amennyiben az ingatlan tulajdonosa vagy használója nem az erre 
kijelölt időszakban helyezi el a zöldhulladékot a közterületen, az szabálysértésnek 
minősül. Az ezért kiszabható helyszíni bírság összege 33 euró, szabálysértési eljá-
rás keretében pedig 165,96 euró büntetésre lehet számítani. Ezen kívül a szabály-
sértőnek meg kell fizetnie elszállítás költségeit is.

nos pontosan mikor, milyen összeget utalt át a házkezelőségnek, minden egyes 
tétel – mérhető szolgáltatás – mellett fel kell tüntetni a kifizetett havi előleget, 
valamint a házra és a konkrét lakásra vonatkozó tényleges fogyasztást. A lakástu-
lajdonosok által igénybe vett egyéb szolgáltatásokat az azokat biztosító cégektől 
kapott számlák alapján kell dokumentálni és számokban kifejezni. Az előlegek és 
a tényleges kiadások közötti különbség alapján keletkezhet túlfizetés vagy hátra-
lék. Az egész ház fenntartásával és kezelésével összefüggő számos szolgáltatás 
költségeit szétosztják az egyes lakások között vagy a vonatkozó törvény által, 
vagy például a lakások száma, alapterülete, esetleg az ott élő személyek száma 
szerint. Az éves elszámolásnak pontos képet kell adni arról is, mennyi pénz folyt 
be a javítási pénzalapba, s abból mennyit és mire költöttek. Pozitív egyenleg ese-
tén az alapban maradt összeget törvényből kifolyólag nem szokták visszaadni a 
lakóknak, hanem automatikusan az alapban marad, s a következő évben lehet 
belőle meríteni. Az üzemeltetési, karbantartási és javítási pénzalapba a lakók a 
tulajdonrészük nagyságától függően fizetnek. Ha a lakás rendelkezik balkonnal, 
loggiával vagy terasszal, a tulajdonrészbe beleszámítják ennek a felületnek a 
25%-át is, ugyanis a pénzalapból ezeknek a javítási költségeit is fedezik. 
Ha valami gyanús az elszámolásban, a kézhez vételtől számított 30 napon belül 
lehet reklamálni, és a lakáskezelőnek is 30 napon belül kell reagálnia. Ha valamit 
nem értünk, forduljunk közvetlenül a lakáskezelőhöz, illetve lakásszövetkezethez. 
Minden lakástulajdonosnak jogában áll betekinteni a társasházával összefüggő 
összes dokumentumba. Az éves elszámolásban az egyik legfontosabb tételnek a 
távhőszolgáltatás számít, amely általában a költségek harmadát teszi ki. A kiszámí-
tásánál a lakás alapterületét, és – ha vannak mérőberendezések – az egyes lakások 
valós fogyasztását veszik alapul. A két tétel arányát a törvény nem határozza meg. 
Az Árszabályozási Hivatal (ÚRSO) ajánlása szerint az alapterületet nagyjából 60 
százalékban kellene figyelembe venni, a fennmaradó rész juthat a valós fogyasz-
tásra. Erről a lakógyűlés dönt. Ha a lakóházban nincsenek mérők, akkor csak a 
lakás alapterületét veszik figyelembe. A kedvezőtlen fekvésű lakások esetében az 
ár kiszámításánál általában egy koeficienst alkalmaznak a 240/2016 számú törvény-
rendelet szerint, vagyis az árat például 0,80-nal vagy 0,93-mal szorozzák be. 
Ha valamelyik lakástulajdonos nem teszi lehetővé a vízórák vagy a radiátorokra 
szerelt mérőberendezések leolvasását, a lakáskezelő megbüntetheti. 
Néhány tipp: Ellenőrizze, hogy a lakáskezelő a költségek elosztása során az elfo-
gadott módszert alkalmazta-e! Ha nem tetszik a túlfizetés vagy a hátralék összege, 
okvetlenül reklamáljon! A hátralékot ettől függetlenül a meghatározott határidőn 
belül ki kell fizetni. Ellenkező esetben az alaptartozás a büntetőkamatokkal tovább 
nőhet. Ha elismerik a reklamációt, a különbözetet utólag visszaadják. Kételyek ese-
tén először mindenképpen a házkezelővel vegye fel a kapcsolatot.

Egyre több gonddal jár a zöldhulladék elszállítása 

Megszépült a sportcsarnok környezete
Fákat és futónövényeket ültettek a létesítmény közelébe

Május első hetében befejeződött a sportcsarnok környezetének parkosítása. A jár-
ványügyi intézkedések enyhítésének köszönhetően áprilisban lehetővé vált a facse-
meték megvásárlása, így a városi hivatal gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató 
osztály munkatársai április utolsó hetében elvégezhették a csarnok környezetének 

parkosításával kapcsolatos munkálatokat; bokrokat és facserjéket ültettek ki a csar-
nok közelébe és az azt körbevevő kerítéshez. „Munkatársaink 23 gömbjuhart és 
43 tujafát ültettek el a kerítés mentén, a belső részre kúszó madárbirs került. A 
facsemeték kiválasztásakor a nem túl magas, de szélesebb koronájú fákra esett a 

választás, így a most kiültetett csemeték idővel praktikus árnyékoló növénnyé vál-
nak” – tájékoztatott Pataky Károly polgármester. 
Tavaly ősszel fejeződtek be a sportcsarnok építési munkálatai. A létesítményt kora 
tavasszal körbekerítették és egy kisebb parkolót is kialakítottak az épület köze-
lében. Amint a műszaki átvétel-átadási eljárás lezárul, sor kerülhet a létesítmény 
hivatalos átadására. „Miután lezárul a kivitelezés utolsó fázisa, szeretnénk egy nagy 
átadó ünnepséget szervezni. Nagy örömünkre szolgálna, ha az ünnepélyes esemé-
nyen részt vehetnének a polgárok és mindazok, akik segítettek minket abban, hogy 
ez a sokáig húzódó építkezés végre befejeződhessen. Bár a járvány miatti szigorí-
tások enyhültek, egyelőre nem tudjuk, mikor lesz erre mód, de bízunk benne, hogy 
erre hamarosan sor kerülhet” – közölte a polgármester.
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ZOZNAM DAŇOVÝCH DLŽNÍKOV
- fyzické osoby

Fyzické osoby - podnikatelia, u ktorých úhrnná výška daňových nedoplatkov 
presiahla 160 eur:

Adóhátralékkal rendelkező 
fizikai személyek listája
A 160 eurónál nagyobb adóhátralékkal rendelkezők névsora
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Právnické osoby, u ktorých úhrnná výška daňových nedoplatkov 
presiahla 1.600 EUR:

Adóhátralékkal rendelkező cégek 
listája
ZOZNAM DAŇOVÝCH DLŽNÍKOV
-právnické osoby
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HELMECZY MIHÁLY ALAPISKOLA

OKTATÁSI INTÉZMÉNYEINK

ZÁKLADNÁ ŠKOLA, L. KOSSUTHA 

Megrendezték a Pitagorasz matematika verseny járási fordulóját
A járvány előtt ebben az időszakban iskolánk tanulói általában már versenylázban 
égtek. A tanév második félévében szinte egymásba értek a különböző versenyek, 
megmérettetések. Szavaló, mesemondó, kiejtési, különböző nyelvi megméretteté-
sek garmadája várta a versengeni szerető gyerekeket. A természettudományi tan-
tárgyak különböző versenyei szintén vonzották a matematikát, fizikát, informatikát 
kedvelő tanulóinkat. Sajnos a koronavírus járvány az idei tanévben is gátat szabott 
azoknak a versenyeknek, amelyeket online formában nem lehetett megvalósítani. 
A matematikát kedvelő diákjaink jobb helyzetben voltak, mivel néhány versenyt 
online formában bonyolítottak le. 
A Pitagorasz járási fordulójára április 
13-14-én került sor az alsó tagozat 3. és 
4. évfolyama, valamint a felső tagozat 5., 
6., 7., és 8. évfolyamai számára. A járási 
fordulóban az iskolai versenyről tovább-
jutott tanulók tehették mérlegre tudásukat. 
Iskolánkat 9 tanuló képviselte, közülük 
a legalább 10 példát helyesen megoldók 
számítottak sikeres megoldóknak.
Eredmények:
3. évfolyam: Hajdú Ádám – sikeres megoldó, Rácz Flórián 
4. évfolyam: Juhász Fruzsina – sikeres megoldó, Köblös Léna 
5. évfolyam: Feke Márton – sikeres megoldó, Bodok Bianka – sikeres megoldó
6. évfolyam: Pogány Zsófia – sikeres megoldó, Vígh Gyula – sikeres megoldó
8. évfolyam – Balog Máté

Illésné Popália Irén

Ismét online ünnepeltünk…
Amikor tavaly március 13-án bezártak az iskolák, abban bíztunk, hogy csak egy 
rövid, kéthetes kényszerszünet vár ránk. Nagyot tévedtünk… 
Március 15-e mindig különleges nap iskolánkban. A 
járvány előtt ilyenkor összegyűltünk a kisszínpadnál, 
hogy közösen emlékezzünk e jeles napra. A színpad 
azonban már egy éve magányosan áll; sem tavaly, sem 
idén márciusban nem álltak rajta fehér inges, blúzos, 
kokárdás fiúk, lányok, nem zengett a „Talpra ma-
gyar!”. Ezért úgy gondoltuk, idén legalább virtuálisan 
megemlékezünk az 1848/1849-es eseményekről. Az 
alsó tagozatos tanulók osztályfőnökeik segítségével 
állítottak össze rövid ünnepi műsorokat, amelyek az 
iskolánk Facebook-oldalára felkerülve jutottak el a szülőkhöz, diáktársakhoz.
Sajnos az idei húsvétot sem élhettük meg teljes szépségében, hiszen a korlátozások 

Návrat do škôl
Po vianočných prázdninách sa začalo dištančné vzdelávanie kvôli epidemiologickej 
situácii aj pre žiakov zo ZŠ, Kossutha v Kráľovskom Chlmci. Nastala situácia, ktorá 
bola náročná pre mladších žiakov. Počas dlhého dištančného vzdelávania rodičia 
zohrávali veľkú úlohu. Premenili sa na učiteľov, a spoločne s deťmi si zasadli do do-
mácich lavíc a sledovali online vyučovanie. Bez problémov zvládli aplikáciu ZOOM, 
za čo im patrí veľké ĎAKUJEM. Veľkí žiaci zvládli dištančné vzdelávanie bez pomoci 
rodičov. Ukázali svoju šikovnosť a zručnosť s počítačom, tabletom a mobilom. 
Na základe platného rozhodnutia ministra školstva, vedy, výskumu a športu a uzne-
senia Vlády SR od 12. apríla 2021 sa žiaci prvého stupňa vrátili ku klasickému vy-
učovaniu. Školy sa otvorili pre deti všetkých rodičov na prvom stupni ZŠ. O tom niet 

Projektový deň: Návšteva virtuálnej knižnice z príležitosti mesiaca
V meetingovej aplikácií „Zoom“ sme vytvorili pre žiakov izby, v ktorých po otvorení 
ich čakali rôzne prekvapenia. V izbách si mohli nájsť rozdiely v rozprávkach, roztrie-
diť rozprávkové dvojice, vyskúšať si ilustráciu rozprávky na whiteboarde, pomenovať  
aké zvieratá vystupujú v rozprávkach, pozeranie rozprávky podľa vlastného výberu 

nem tették lehetővé sem a nagyobb családi, vagy baráti összejöveteleket. Kénytelenek 
voltunk ismét a négy fal közé szorítani az ünnepet. Tanulóink és pedagógusaink krea-
tivitásának köszönhetően az alsó tagozatos gyerekek munkáiból gyönyörű zenés hús-
véti üdvözlőlap készült, melyet szintén a Facebook-oldalunkon tettünk közzé. Az alsó 
tagozatos osztályok meglepetésműsorokat készítettek anyák napja alkalmából. Min-
den osztály a saját közösségi oldalán köszöntötte ezzel az anyukákat, nagymamákat. 
Köszönet minden gyereknek, pedagógusnak, szülőnek, akik támogatták, segítették 
az ünnepi megemlékezések megszervezését! 

Illésné Popália Irén

pochýb, že pandémia zásadne zmenila spôsob, akým pedagógovia vedú svoje vyučo-
vanie. Naša škola umožnila  žiakom, ktorí z rôznych dôvodov od pondelka 12.4.2021 
sa nemohli zúčastniť prezenčného vyučovania, pripojiť sa so žiakmi v škole. Učitelia 
s nimi pacovali tak, že vyučovala v triede a zároveň sa prepojila so žiakmi doma. 
Vďaka technike, kamera snímala triedu, tabuľu a žiaci doma o nič neprišli.  

Alžbeta Tóthová 
vedúca metodického združenia 

a rôzne kreatívne aktivity spojené s mesiacom kníh. Veľmi sa im to páčilo otvárať dve-
re z izby do izby a čakať, čo sa za dverami bude diať. Celého projektu sa zúčastnilo 130 
žiakov prvého stupňa. Projekt bol veľmi zaujímavý, plný prekvapení a záhad.

Judita Daková

Prvákom sa darí!
Prváci sa už niekoľko mesiacov  zúčastňujú online vyučovania. Zhostili sa domáce-
ho vyučovania naozaj hrdinsky. Každý deň sa stretávajú cez video hovory v aplikácii 
ZOOM. Absolvujú dve 40-minútové vyučovacie hodiny. Samozrejme s prestávkou, ako  

v škole. Keďže nie každému vyhovoval dopoludňajší 
čas, komunikujeme i poobede. 
Žiaci zvládajú fantasticky písanie aj najťažších písmen. 
Pracujú každodenne na domácich úlohách, ktoré im vždy 
ráno posiela  pani učiteľka cez aplikáciu EduPage a 
Messenger. Dokonca doma kreslia aj mapky mysle, spo-
ločné kresbičky s rodičmi, pracujú na projekte z prvouky 
o živej a neživej prírode. Zvládajú aj písanie diktátov. 
Využívame novú ponuku a to možnosť nahrávky, pre ma-
tematické rozcvičky, pamäťové počítanie alebo diktáty. 
Poobede precvičujú čítanie s pani asistentkou a pani 
vychovávateľkou. Vytvorili sme si tak pravidelný režim. 
Žiaci sa na online hodiny tešia. Majú chuť sa učiť. V 

priateľskej atmosfére sú takto v kontakte so svojimi spolužiakmi a pani učiteľkou.
Alžbeta Tóthová
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KIRÁLYHELMECI MŰVÉSZETI ALAPISKOLA

KIRÁLYHELMECI GIMNÁZIUM

KIRÁLYHELMECI ÓVODA

Dňa 12. 4. 2021 sa otvorili brány Materskej školy na Ulici L. Kossutha a eloko-
vaného pracoviska na Ulici Z. Fábryho pre všetky deti materských škôl v pre-
zenčnej forme. Elokované pracovisko Fejséš 1 bude v prevádzke od 3. 5. 2021. 
Materská škola postupuje dôsledne podľa „Covid školského semaforu“ – uve-

KIRÁLYHELMECI KÖZÖS IGAZGATÁSÚ ISKOLA

deného v manuáloch pre jednotlivé typy škôl, ktoré sú zverejnené na stránkach 
Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky v časti Aktu-
álne témy, v položke Manuál opatrení pre školy a školské zariadenia. Aktuality 
pravidelne zverejňujeme na webovej stránke materskej školy. Sme radi, že sme 
mohli rodičom pomôcť pri umiestnení ich detí v našich zariadeniach. Najviac 
nás však teší, že sa deti mohli vrátiť do svojich tried a opäť sa stretnúť so svojimi 
pani učiteľkami a kamarátmi. Príkladnou výchovno-vzdelávacou činnosťou sa 
budeme snažiť pripraviť ich na vstup do základnej školy.

Monika Pásztorová

A tánc mindenkié....
A Királyhelmeci Művészeti Alapiskola termeiben sokáig csend honolt. Nem volt 
gyerekzsivaj, hangos kacarászás, önfeledt baráti beszélgetések, nem hallhattuk a 
folyosókon a furulya hangját, a dübörgő dobokat, a zongorabillentyűk vidám hang-
ját, nem volt vízfestékes mosdó, kiömlött tus és félredobott balettcipő. Ám a kény-
szerszünet alatt sem állt meg nálunk az élet. Ügyes diákjaink egy online verseny 
keretein belül mutatták meg, hogy a tánc nincs sem helyhez, sem időhöz kötve. 
Versenyünkbe összesen 13 táncoslábú kishölgy jelentkezett, akik az otthon készí-
tett rövid koreográfiájukat kisvideó formájában küldték el nekünk. A megméret-
tetés legjobbja Györke Gréta lett, a második helyen Esther Júlia Dubík végzett, a 
harmadik helyet Sikora Anna Luca szerezte meg. 
Rendhagyó módon emlékeztünk meg márciusban a nemzeti szabadságharcról. 
Az iskolánkban hagyománnyá vált délutáni koncerttermes ünnepi műsor helyett 
– ahol közösen, büszkén énekeltük volna a Himnuszt és a Nemzeti dalt – most 
egy rövid videóban ünnepi zongorajátékkal, balettal és festménnyel emlékeztünk 
a szabadságharc hőseire. 

A húsvét volt a következő a rendhagyó ünneplések sorában. Nagy volt a sürgés-forgás 
a rajztagozaton is. Az online rajzórákon rengeteg hímestojás, tavaszi koszorú, zokni-
nyuszi, tavaszváró és tavaszköszöntő festmény, rajz és sógyurma szobor készült, me-
lyek mind tehetséges diákjaink keze munkáját dicsérik. Diákjaink nem tétlenkednek 
akkor sem, ha véget érnek az órák és kikapcsolnak a telefonok, a számítógépek. So-
kan az órákon kívül is alkotnak, fejlesztik magukat és gyakorolnak, a mi legnagyobb 
örömünkre. Ez a pozitív hozzáállás, valamint a művészet eszközei segítettek nekünk 
átvészelni a kihívásokkal teli időszakot. Online táncoltunk, festettünk, zenéltünk, 
énekeltünk, versenyeztünk, készültünk a további rendhagyó alkalmakra, az internet 
segítségével motiváltuk egymást, és alig vártuk, hogy újra nevetéstől és boldog alko-
tástól legyenek hangosak az osztályaink. Szerencsére ez végre bekövetkezett!    

Bányácski Beáta

Továbbtanulási lehetőségek iskolánkban
A tavaszi hónapok bizonyára számos végzős diák számára a pályaválasztás fény-
ében zajlanak. Komoly döntés ez, mely meghatározza a fiatalok elkövetkező éveit. A 

királyhelmeci Közös Igazgatású Iskola 2019 
szeptemberében azzal a céllal indította el a 
Készségfejlesztő Iskola szervezeti egységét, 
hogy lehetőséget kínáljon a speciális alapis-
kolák végzős diákjainak a továbbtanulásra. 
A képzés időtartama három év. Az általános 
műveltséget adó tantárgyak oktatása mellett 
olyan gyakorlati képzést céloz meg, mint 
például az egészségre nevelés, az ételkészí-
tés és táplálkozás, a kézimunka és a varrás, 

a háztartás és a karbantartás. Az iskola képzési profilja a kerámiakészítés, mely vá-
lasztható tantárgyként szerepel a konyhai 
segédmunkák mellett.
Az eddigi tapasztalatok alapján elmondha-
tó, hogy a diákok szívesen választják ezt a 
továbbtanulási lehetőséget. A képzésben 
részt vevő diákok olyan gyakorlati ismere-
tekkel és készségekkel gazdagodnak, melyet 
a mindennapi életben is hasznosítani tudnak. 
Az órák során megismerkednek a szabás és 
a varrás alapjaival, a kerámia készítés tech-
nikájával, valamint a barkácsolással. A gya-
korlati oktatás fejlesztése céljából a szakmű-
hely fokozatosan bővül. A kerámiaégető ke-
mence mellett megújultak a barkácsasztalok 
és kialakításra került egy gyakorlókonyhai rész is. Reményeink szerint a 2021/2022-
es tanévben újabb diáksereggel bővül iskolánk készségfejlesztő tagozata!

 Dakos Szilvia

Hrdé gymnázium 
Verejnosť si už zvykla, že nachádzame neuveriteľné potešenie v jej informovaní o ús-
pechoch našich žiakov na predmetových olympiádach, vedomostných i umeleckých 
súťažiach či výzvach všelijakého typu. My sme zas radi, keď sa vieme podeliť o dobré 
správy. Kráľovskochlmecké gymnázium prekypuje nadanými žiakmi, ale za svoje ús-
pechy sa nemôžu hanbiť ani ich učitelia. Sme ne-
smierne hrdí, že Vás všetkých môžeme informovať 
o krásnom úspechu našej kolegyne, ktorá sa stala 
laureátkou Medaily sv. Gorazda. 
Naši dávni predkovia obohatili európske kultúrne 
dedičstvo originálnym vkladom vlastného písom-
níctva, literatúry, kultúry a školstva. K osobnos-
tiam, ktoré sa zaslúžili o tento vklad patrí popri 
Cyrilovi a Metodovi aj známy vzdelanec – poly-
histor svätý Gorazd. Práve podľa neho je pome-
novaná medaila, ktorú každý rok udeľuje Minister 
školstva, vedy, výskumu a športu SR pri príležitos-
ti Dňa učiteľov. Ocenenie tvorí medaila, certifikát 
a záložka a je určené pedagógom, ktorí sa význam-
ným spôsobom zúčastňujú na rozvoji školstva Slo-
venskej republiky z hľadiska výchovy a vzdeláva-
nia mládeže. Zároveň sa jedná o najvyššie morál-
ne ocenenie v rezorte školstva, ktoré sa udeľuje od 
roku 1999. Toto Ocenenie má tri stupne: Pamätný 
list sv. Gorazda, Malá medaila sv. Gorazda a Veľká medaila svätého Gorazda.
Najvyšší stupeň tohoto ocenenia – Veľká medaila svätého Gorazda – tentokrát 
putovala aj do miestneho gymnázia. Jeho hrdou držiteľkou sa stala RNDr. Má-
ria Ténaiová, bývalá dlhoročná riaditeľka  školy, učiteľka predmetov matematika 
a fyzika. Pani Ténaiová bola ocenená Ministrom školstva SR zvlášť za dlhoročnú, 
mimoriadne úspešnú pedagogickú a riadiacu prácu, inovatívny prístup k formova-
niu gymnaziálneho školstva v Medzibodroží a za osobný prínos k premene školy na 
moderné, dynamicky sa rozvíjajúce pragmatické gymnázium.   
„Je pre mňa veľkou cťou a zároveň aj potešením prevziať si toto jedinečné ocene-
nie. Cítim veľký rešpekt k osobnostiam, ktoré boli touto cenou ocenené predo mnou. 
Udelené morálne ocenenie vnímam v kontexte toho, že to nie je iba osobná cena 
pre mňa, ale aj ocenenie všetkých pedagógov, ktorí svojou „každodennou troškou“ 
vytrvalo a odhodlane prispievajú do studnice vedomostí svojich žiakov. Ako učiteľ-
ka matematiky robím svoju prácu s oduševnením už 37 rokov a moja snaha a úsilie 
dosiahnuť, aby si moji žiaci obľúbili matematiku, neklesá. Dodnes ma vie potešiť, 
keď sa mi darí mojich žiakov na vyučovacích hodinách - a aj mimo nich - zaujať, 
motivovať, nadchnúť, ale aj pobaviť. Možno práve to bude je zdrojom a tajomstvom 
môjho nadšenia a úspechu. Mne udelené vyznamenanie preberám s úctou, pokorou 
a vďakou. S úctou k odkazu národovca, vzdelanca a polyhistora sv. Gorazda, ako aj 
k odkazu učiteľa národov Jána Amosa Komenského; s pokorou k hodnotám spätým 
s prácou pedagógov a k najhlbším ľudským hodnotám akými sú čestnosť, otvore-
nosť, rešpekt, dôstojnosť, priateľstvo a zdravie. V neposlednom rade s vďačnosťou 
všetkým, ktorí stoja pri mne v mojom osobnom aj profesijnom živote – mojej rodine, 
kolegom, žiakom, priateľom, skrátka všetkým tým, ktorí ma v mojom živote a v mo-
jej pedagogickej práci vždy posúvali vpred, motivovali a podporovali. Veľmi si toto 
ocenenie vážim a som na neho hrdá!“

Lucia Mihóková
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Határtalanul NŐ a tét – zONA v IT
Új határon átnyúló együttműködés a Királyhelmeci Gimnáziumban
Az utóbbi években több tanulmány rámutatott, hogy aggasztóan visszaesett a fiatalság 
érdeklődése a kulcsfontosságú természettudományok iránt (angolul: science, techno-
logy, engineering, Art&Craft&Design, mathematics; ismert mozaikszóval: STEAM). 
Ez aggodalomra ad okot, hiszen a tudásalapú gazdaságban nagy szükség van a STEAM 
készségekkel rendelkező szakemberekre, hiányuk a fejlődés gátja lehet. Az Unióban 
diplomázók kevesebb, mint negyede végez természettudományos területeken. Ezt a 
már önmagában is vészjelző adatot tovább fokozza, hogy ezen STEAM területeken 
végzettek 29%-a nő. Jelenleg még mindig él a tévhit, miszerint a STEAM tárgyak 
oktatásában inkább a fiúkat favorizálják. A diverzitás rendkívül fontos – kutatások iga-
zolják, hogy egy változatos csapat sokkal hatékonyabban működhet egy homogénhez 
képest, mivel a nők általában máshogy közelítenek egy-egy problémához, másképp 
kommunikálnak. A probléma országhatároktól függetlenül megjelenik, a diákoknak 
sokszor nincs reális képe a STEAM szakmákról és karrierlehetőségekről, és mivel e 
terület gyorsan változik, gyakran a tanáraiknak vagy a pályaorientációs tanácsadóknak 
sincsenek friss információi, amivel segíthetnék a diákok döntését.  
Ennek okán a Királyhelmeci Gimnázium és a Heves Megyei Kereskedelmi és Ipar-
kamara egy közös határon átívelő programban – Határtalanul NŐ a tét! A természet-
tudományos terület népszerűsítése fiatalok körében a Királyhelmeci Gimnáziumban 
és Heves megyében erőforrásaikat megosztva szeretne reagálni ezen problémákra. 
Egyesült erővel kidolgozott pályaorientációs folyamatunk során modern, érdeklődést 
felkeltő eszközöket szeretnénk használni, amellyel forradalmasítjuk a pályaismeret 
átadást, továbbá az érdeklődésre alapozott gyakorlati STEAM oktatást iskolai kör-

nyezetben. Rövidtávú eredményként várjuk, hogy hiteles információval lássuk el a 
fiatalokat a foglalkozásokról, munkakörökről. Hosszú távú eredmény a továbbtanu-
lásában várható, amely a STEAM területek választásában realizálódik. A pályázat 
különös figyelmet fordít a lányokra, hiszen a korábban említett adatok igazolják az 
alacsony jelenlétüket a területen. Ennél fogva hátrányt csökkentő megkülönböztetést 
alkalmaznánk a pályázatban, a szolidaritás, vagyis az esélyegyenlőség megteremtése 
okán. Feltétlenül szeretnénk elkerülni azonban, hogy a lányok megszólítása során 
diszkrimináljuk a fiúkat. A pályázat teljes megvalósítási időszaka alatt szempont lesz 
az esélyegyenlőség megteremtése. Hisszük, hogy a lányok kiválóan helyt tudnak állni 
a STEAM területeken, ezt a meggyőződésünket pedig a lehető legszélesebb körben 
terjesztjük is. Partneri együttműködésünk során új életpályákat szeretnénk megnyitni 
előttük, amelyek reális, előítélet mentes információkon alapulnak.  A településeken 
élő hátrányos helyzetű tanulók szintén bekapcsolódhatnak a programba. Az ő érdek-
lődésüket is szeretnénk felkelteni az élményalapú oktatással. Vélhetően a bemuta-
tott eszközöket, mint például a LEGO robot, programozható drónok, VR szemüveg, 
amely a virtuális valóság elengedhetetlen részét képezi, micro:bit – amely egy prog-
ramozható panel, beépített szenzorokkal, nem is ismerik, esetleg csak a médiában 
látták. Nagy, a jövőjüket meghatározó hatással is lehet egy-egy ilyen pályaorientá-
ciós élmény. Sajnos a Covid miatt az eredeti tevékenységeink: iskolai kitelepülések, 
pályaorientációs napok, interaktív fizika, kémia, informatika órák és céglátogatások, 
pódium beszélgetések, amelyek közelebb hozzák a fiatalokhoz a STEAM szakmák 
szépségeit nem megvalósíthatóak, ezért aktivitásaink egy részét az online térben 
valósítanánk meg. Márciustól hetente 2 alkalommal 45 perces online tudományos 
ismeretterjesztő, interaktív órákat tartunk, amelybe szeretnénk bevonni a közeli isko-
lák diákjait. Ajánlott korcsoport: 7.-9. osztály. A foglalkozások a délutáni órákban, 
illetve hétvégeken kerülnek lebonyolításra, hogy ne zavarjuk a távoktatás menetét. A 
tanulók számára a járvány megszűnése után, terveink szerint júliusban kétnapos egri 
tanulmányutat szervezünk pályázati partnerünkkel a Heves Megyei Kereskedelmi és 
Iparkamarával karöltve. Mindemellett az életpálya-karrier tanácsadások gyakran rele-
váns információ hiányában kihagyják, nem részletezik a természettudományi, műsza-
ki területeket. Nem sok pályaorientációs foglalkozáson esik szó ugyanis arról, hogy 
milyen mérnök és milyen informatikus foglalkozások vannak a munkaerőpiacon. En-
nek okán tervezzük ezen szakmák részleteit rövid kisfilmben bemutatni, továbbá rö-
vid interjúkat készíteni STEAM területen dolgozó hölgyekkel. Kihagyhatatlan eleme 
az innovációnak az iskolánk bemutatása a heves megyei pedagógusoknak, amely ma-
gas szintre fejlesztette a STEAM területek oktatását és egyedi módszertant vezetett 
be, amely remek beiskolázási adatokat hozott a természettudományos felsőoktatásba. 
Eredményként várjuk, hogy a régiónkban tanulók nagyon számban választják majd a 
természettudományi képzési területeket továbbtanulásuk során, mely biztos jövőt és 
megélhetési forrást biztosít gyermekeink számára. 

Dobos Gábor

Projekt ENTER pre SOŠ techniky a remesiel Kráľovský Chlmec
Aby sme mohli vyučovať digitálne zručnosti inovatívne, SOŠ techniky a remesiel – 
Műszaki Szakok és Mesterségek Szakközépiskolája  Kráľovský Chlmec sa zapojila 
do grantovej výzvy Nadačného fondu Telekom pri Nadácii Pontis. Vychádzajúc z 
profilácie našej školy, ktorá je orientovaná hlavne na technické odbory z oblasti 
strojárstva a elektrotechniky, považujeme za  nevyhnutné, aby naše  aktivity smero-
vali do  oblasti robotiky a programovania počítačom riadených strojov a zariadení, 
keďže sme stále konfrontovaní s novými technológiami a ich značným dynamickým 
vývojom. Tieto aktivity majú v našom výchovno-vzdelávacom procese prioritu. 

Sme si vedomí aj tej skutočnosti, že v súčasnej dobe je nevyhnutné vybavovať žiakov 
znalosťami a zručnosťami z oblasti informatiky. Rozvoj informatického myslenia 
umožňuje žiakom osvojiť si zručnosti, ktoré súvisia s riešením širokej škály prob-
lémov, ktoré vyplývajú z povahy potrebného automatizovaného spracovania infor-
mácií. Našou snahou vo vzdelávacom procese je, aby sa informatika stala plnohod-
notným partnerom aj iných predmetov, s hlbšími medzipredmetovými väzbami. Je 
nesporné, že znalosti z informatiky si vyžaduje čoraz viac profesií naprieč odbormi 
a uplatňujú sa pri riešení každodenných situácií a problémov. 
To, ako bude vyzerať naša krajina o 20 rokov, záleží predovšetkým na novej smart 
generácii digitálne zručných ľudí, ktorí vyťažia z technológií maximum v prospech 
seba aj celej spoločnosti. Nadácia Pontis v rámci projektu ENTER v spolupráci s 
Telekomom, SPy a Aj Ty v IT sa rozhodli ešte viac podporiť a zlepšiť podmienky pre 
rozvoj detí inovatívnym a zážitkovým spôsobom a priniesť aj učiteľom ďalší nástroj, 
ktorý im pomôže na hodinách. Cieľom grantového programu je sprístupniť žia-
kom a žiačkam druhého stupňa základných škôl a žiakom a žiačkam stredných škôl 
hravou, zaujímavou a interaktívnou formou svet digitálnych technológií a prog-
ramovania prostredníctvom micro:bitov. Tie môžu byť využité nielen na hodinách 

informatiky, ale aj na všetkých ostatných predmetoch, pretože ich použitie je veľmi 
praktické a variabilné. Nadačný fond Telekom pri Nadácii Pontis vyčlenil medzi 
250 škôl  sumu  250 000eur na zabezpečenie sád micro:bitov a ich doplnkov do zák-
ladných škôl a stredných škôl. Medzi školami, ktoré sa zapojili do tohto projektu, 
bola aj naša škola. Prostredníctvom projektu sme tak rozšírili vybavenie učebných 
pomôcok o sady micro:bitov a ich doplnkov. 
Dúfame, že zavádzanie nových technológií do vzdelávania prispeje k rozvoju digi-
tálnej gramotnosti, zvyšovaniu úrovne zručností a schopností žiakov v oblasti robo-
tiky a v neposlednom rade aj k motivácii žiačok o túto oblasť. 

Mgr. Beáta Csatlósová

KIRÁLYHELMECI GIMNÁZIUM
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Rendhagyó formában, de együtt 
ünnepeltek a királyhelmeciek
Ünnepi kisfilmekkel lepte meg a helyieket a város vezetése

Maszkban, a helyi önkormányzat néhány tagja társaságában koszorúzta meg tavaly 
Pataky Károly, Királyhelmec polgármestere Petőfi Sándor szobrát. A koronavírus-
járvány miatt elrendelt korlátozó intézkedések már akkor sem tették lehetővé, hogy 
megrendezzék az előre jól megszervezett ünnepséget. A városban élők számára az 
elmúlt évtizedek alatt természetessé vált, hogy nagyszabású rendezvénnyel tiszte-
legnek az 1848/49-es forradalom és szabadságharc hősei előtt, ám ahogy tavaly, 
idén is a lélekben való ünneplésre kerül a hangsúly. 
„Az elmúlt években, évtizedekben – amióta szabadon ünnepelhettük a magyarság 
egyik legnagyobb nemzeti ünnepét – néhányan talán már úgy érezték, egyszerű 
rutin, szürke megszokás koszorúzni a Petőfi-szobornál, meghallgatni néhány ver-

set, melyet az iskolásaink mondanak el, s végül végigülni egy, az 1848/49-es ese-
ményekkel összefüggő történelmi előadást. Nem gondoltunk bele abba sem talán, 
milyen nagy dolog kokárdát tűzni a mellünkre, és megállni néhány tucat ember 
társaságában a város főterén az ünneplő tömegben. Aztán jött a koronavírus-jár-
vány, és minden megváltozott az életünkben. Újra kellett értelmeznünk az ün-
nep fogalmát is. Így lett más az elmúlt hónapokban a húsvétunk, a karácsonyunk, 
s most a március 15-énk is. Az ünnepre készülődve rá kellett döbbennünk, hogy 
mindaz, amit eddig természetesnek és magától értetődőnek gondoltunk, egyszer-
re bonyolult, sőt megoldhatatlan lett. A megszokott módon nem koszorúzhatunk, 
nem gyülekezhetünk, nem emlékezhetünk, ám ez semmiképp sem jelenti azt, hogy 
ne is ünnepelhetnénk” – hangzott el a polgármester ünnepi beszédében.
A város vezetése számára elképzelhetetlen volt, hogy idén is elmaradjon a közös ün-
nepség a településen, ezért úgy döntöttek, hogy az oktatási intézmények bevonásával 
megszervezik a műsort, és azt az internet segítségével eljuttatják az emlékezni vá-
gyókhoz. A városi hivatal falán idén egy óriási kokárda is hirdeti az ünnepet. „Aho-
gyan a fesztiválok, a gyereknap vagy a múlt évi karácsony kapcsán is volt, egyszerűen 
nem tudtam, nem akartam belenyugodni most sem abba, hogy a koronavírus – illetve 
az azzal kapcsolatosan hozott korlátozó intézkedések – további dolgokat vegyenek 
el tőlünk, s megfosszanak minket az élhető életünk egy újabb darabkájától. Köteles-

A járványügyi korlátozások miatt idén is elmaradt a koszorúzás és az ünnepi műsor  

ségünk megőrizni ezekben a nehéz napokban, hetekben, hónapokba is mindazt, ami 
széppé, élhetővé, magasztossá teszi az életünket” – vallja a város első embere.  
A március 15-én délelőtt közzétett első filmben a Helmeczy Mihály Alapiskola 
és a Királyhelmeci Gimnázium diákjai adják elő Bródy János Szabadnak születtél 
című dalát. A produkcióban részt vevő gyerekek természetesen az otthonukban 
énekeltek, a szervezők a kapott anyagból készítették el – vágták össze – a kész 
dalt. A művészeti alapiskolát látogató diákok az ünnephez kapcsolódó rajzokat 
készítettek, az alkotások is részét képezik az ünnepi kisfilmnek. A polgármester 
ünnepi beszédét tartalmazó kisfilmet aznap délután tették közzé a szervezők.

A helyi oktatási intézmények is bekapcsolódtak az ünnepi műsor elkészítésébe

KÖZÉLET

A napokban a Helmeciekért-díjjal tüntette ki Pataky Károly polgármester Dócs Ar-
noldot és Karnai Árpádot. Az elismeréseket a királyhelmeci férfiak a helyi környezet 

Újabb gazdára talált 
a Helmeciekért-díj

megóvása és a természeti értékek védelme terén kifejtett munkájukért kapták, mely 
az utóbbi időben a Nagy-hegyen lévő illegális szemétlerakatok felszámolása céljával 
indított akciójukban demonstrálódott. A Helmeciekért-díjat 2020-ban az Összefogás 
a Királyhelmeciekért nevet viselő csoport alapította meg, akik közül tizen a jelenlegi 
városi önkormányzat tagjaiként tevékenykednek. A helyi képviselők ezzel a tettükkel 
vállalták, hogy a város ügyeivel való foglalkozás mellett arra is ügyelnek majd, hogy 
a segíteni vágyó, önzetlen királyhelmeciek munkája a figyelem középpontjába kerül-

A díjat ezúttal a helyi környezet megóvása és a természeti értékek védelme terén 
kifejtett munkáért érdemelték ki

jön. A szimbolikus díj formájában szeretnék elismerésüket kifejezni azoknak, akik az 
élet bármely területén jótékonykodnak. A Helmeciekért-díj egy kétnyelvű oklevél, mely 
anyagi jutalommal nem jár ugyan, ám remélhetőleg a mindenkori tulajdonosainak annál 
nagyobb erkölcsi megbecsülést jelent. A díj odaítéléséről a város vezetése dönt. „Az el-
múlt hónapokban kiderült, hogy Királyhelmecen bőven találhatók olyan polgárok, akik 
ezekben a nehézségekkel teli időszakban méltatlankodás, sárdobálás helyett azt keresik, 
hogyan segíthetnék a települést az  előrehaladásban. A helyett, hogy panaszkodnának, 
vagy mástól várták volna a segítséget, vállalták a többletmunkával járó nehézségeket, 
nem várva ezért köszönetet, sem méltatást. Az ő fáradozásaikat szeretnénk legalább 
szimbolikusan elismerni ezzel a díjjal – tájékoztatott Pataky Károly polgármester.

Sokan bekapcsolódtak az áprilisban indult kezdeményezésbe

Kassa megye önkormányzata a három nagy kapacitású megyei oltópontja mellett 
mobilegységet is küld a térség településeire, hogy mindazok számára is elérhető 
váljon az oltás, akik nem tudnak regisztrálni a központi rendszerben, vagy egyéb okok 
miatt (például egészségi állapotuk miatt) nem tudnak eljutni a kijelölt oltópontokra. 

Mobil oltópont Királyhelmecen

Mindazok a 60 év felettiek regisztrálhattak előzetesen az oltásra, akik valamilyen 
oknál fogva nem tudnak eljutni a kijelölt oltópontokra. Május 17-én délelőtt 
Királyhelmecre érkezett a mobil oltópont. Az oltási lehetőségre, melyet a városi 
hivatal előre meghirdett, mintegy 80 lakos regisztrált.
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KÖZÉLET Vyúčtovanie nákladov: tohto roku 
je koniec júla konečným termínom
Najneskôr do konca júla dostanú vlastníci bytov a nebytových priestorov ročné 
vyúčtovanie nákladov za bývanie za uplynulý rok. Vyúčtovanie nákladov za bý-
vanie ukáže reálne náklady, vlastníci bytov sa dozvedia, koľko sa v skutočnosti 
platilo za dodávku tepla, plynu a vody, resp. služby spojené s bývaním, a to všetko 
si môžu porovnať s mesačnými príspevkami. Výšku mesačného príspevku určujú 
v prvom rade správcovia bytov, ale na základe spoločnej dohody môže sa do-
hovárať a teoreticky ju aj modifikovať: znížiť alebo zvýšiť. Vyúčtovanie zahŕňa 
skutočné náklady spojené s užívaním bytového domu, bytu a spoločenských miest-
ností, náklady na všetky služby spojené s bývaním, teda náklady na osvetlenie 
spoločných priestorov domu, používanie výťahov, výdavky správcu bytu a čiastky 
platené do fondu prevádzky, údržby a opráv. 
Správca bytu spolu s vyúčtovaním informuje nájomníkov aj o svojom pôsobení 
v uplynulom roku, najmä o hospodárení, stave spoločných priestorov a každej 
záležitosti týkajúcich sa domu. V prípade úveru, oznámenie musí tiež spomenúť, 
koľko bolo doteraz uhradené, keďže splátka úroku nie je zálohou. Konkrétna 
forma vyúčtovania nie je definovaná zákonom, preto môže existovať toľko typov 
účtovania, koľko je správcov. 
Základné pravidlo: dokument musí byť prehľadný a zrozumiteľný. Z vyúčtova-
nia musí byť zrejmé, že vlastník bytu presne kedy a akú sumu uhradil bytovému 
správcovi, pri každej položke – merateľnej službe – sa má uviesť výška zaplatenej 
mesačnej zálohy, ako aj skutočná spotreba vzťahujúca sa na bytový dom alebo 
konkrétny byt. Ostatné služby, ktoré vlastníci bytu využívali, treba dokumentovať 
a zúčtovať na základe faktúr od firiem vykonávajúcich danú službu. Na základe 
rozdielov medzi zálohami a skutočnými nákladmi môže vzniknúť preplatok ale-
bo nedoplatok. Náklady za služby spojené s údržbou a správou celého domu sa 
prerozdeľujú medzi jednotlivými bytmi buď v súlade s platným zákonom, alebo 
napríklad podľa počtu alebo základnej plochy bytov, prípadne počtu nájomní-
kov bytu. Ročné vyúčtovanie by mal byť presným odrazom toho, koľko peňazí sa 
pozbieralo vo fonde opráv, a tiež koľko z nich a na čo sa míňalo. Zostatok sa na 
základe príslušného zákona nevracia vlastníkom bytov, ale automaticky zostáva 
vo fonde a prechádza do nasledujúceho roku. Nájomníci prispievajú do fondu 
prevádzky, údržby a opráv v závislosti od výšky svojho podielu. Ak byt disponuje 
balkónom, loggiou alebo terasou, 25% tejto plochy sa započítava do podielu, 
keďže oprava týchto priestorov je tiež hradená z fondu. 
Ak sa Vám vo vyúčtovaní niečo nepozdáva, môžete reklamovať do 30 kalendár-
nych dní odo dňa doručenia dokumentu, a správca bytu musí odpovedať do 30 
dní. Ak niečomu nerozumiete, vyhľadajte správcu bytu alebo bytové družstvo. 
Každý vlastník má právo nahliadnuť do všetkých dokumentov súvisiacich s jeho 
bytovým domom. V ročnom vyúčtovaní je jedným z najdôležitejších položiek do-
dávka diaľkového vykurovania, ktorá zvyčajne predstavuje tretinu nákladov. Pri 
vyrátaní sa berie do úvahy základná plocha bytu a – ak sú umiestnené meracie za-
riadenia – skutočná spotreba jednotlivých bytov. Pomer týchto dvoch položiek nie 
je stanovený zákonom. Na základe odporúčania Úradu pre reguláciu sieťových 
odvetví základná plocha by sa mala brať do úvahy v 60 percentách, zvyšok pred-
stavuje skutočnú spotrebu. O tom sa rozhoduje spoločenstvo vlastníkov bytov. Ak 
v dome nie sú meracie zariadenia, berie sa do úvahy len základná plocha bytu. V 
prípade bytov s nepriaznivou polohou sa výška poplatku zvyčajne vynásobí koefi-
cientom 0,80 alebo 0,93 podľa zákona č. 240/2016. 
Ak vlastník bytu neumožňuje odčítanie vodomeru či meračov na radiátoroch, správ-
ca bytu má právo mu vyrubiť pokutu. 
Tipy: Skontrolujte, či správca bytu sa pri rozdeľovaní nákladov riadil podľa akcep-
tovanej metódy. Ak sa Vám výška preplatku či nedoplatku nepozdáva, bezodklad-
ne reklamujte! Napriek tomu, nedoplatok sa musí uhradiť v stanovenej lehote. V 
opačnom prípade základný dlh môže rásť o trestnú sadzbu. Ak reklamáciu uznajú, 
rozdiel dodatočne vrátia. V prípade pochybností v každom prípade skontaktujte 
najprv správcu bytu.

Fejlesztési lehetőségekről egyez-
tettek a bodrogközi polgármesterek 
A Királyhelmeci Városi Hivatal nagytermében a napokban a régió településeinek 
polgármesterei egyeztettek arról az akciótervről, mely – a kormány szándékai 
szerint – az ország leszakadó járásainak fejlesztését hivatott szolgálni. Pataky 
Károly polgármester, a rendezvény házigazdája elmondta, hasonló tervezetekkel 
a korábbiakban is rendre előálltak az ország vezetői, ám sajnos, a helyzet- és 
igényfelmérés, valamint a különböző egyeztető tárgyalások után a régióban ke-
vés konkrét, a munkahelyek megőrzését, vagy újak létrehozását célzó beruházás 
valósult meg. Ez azért jelent komoly problémát, mert sajnos a Tőketerebesi járás 
mind gazdaságilag, mind a lakosság összetételét tekintve halmozottan hátrányos 

helyzetben van. Hosszú ideje magas a munkanélküliek száma, hiányoznak a stra-
tégiai beruházások, fejlesztésre szorul az infrastruktúra, a lakosság elöregszik, 
illetve sok a szociális problémákkal küzdő család is a térségben. Bár a kormány 
által kezdeményezett – és a járási hivatalok közreműködésével koordinált – 
program az évente, járásonként felhasználható kb. 1 millió eurójával nem jelent 
minden problémára megoldást, ám ha a rendelkezésre álló pénzösszeg ránk eső 
részét okosan használják fel az itteni önkormányzatok, az nagy segítséget jelent-
het. A mostani tárgyaláson résztvevő polgármesterek abban egyetértettek, hogy 
a térség számára a legkézenfekvőbb lehetőség a vidéki turizmus fejlesztése. Hisz 
a Bodrogközben alig akad olyan település, mely nem rendelkezne valamilyen tör-
ténelmi nevezetességgel, vagy természeti értékkel. Ugyanakkor az is nyilvánvaló, 
hogy az ország más részeiből, vagy külföldről ide érkező turisták számára több-
napos, színvonalas és vonzó programokat az egyes falvak és városok önállóan 
nem képesek biztosítani. Ezért is lenne kívánatos, hogy az elképzelések megva-
lósításakor az egyes önkormányzatok együttműködjenek, és a rendelkezésre álló 
forrásokat a lehető leghatékonyabban használják fel. 

A résztvevők egyetértettek abban, hog a térség számára a legkézenfekvőbb 
lehetőség a vidéki turizmus fejlesztése

A helyi gyógyszertárak nyitvatartása

Gyermeknap az újrahasznosítás jegyében

Dr.Max Lekáreň, Nemocničná 8
Telefon: 0901 961 104
Po-pi  7:30 – 16:00

Otváracia doba lekární – Kráľovský Chlmec

Lekáreň Ficaria s.r.o., 
Hlavná 717 
Telefon: 056/632 12 25
Po-pi  7:30 – 16:00
Sobota – párne týždne 8:30-12:00

Lekáreň Kvapka zdravia, Nemocničná  
Telefon: 056/628 15 60
Po-pi  7:30 – 17:00

Lekáreň „U Dr. Kuczmanna“, spol. s r.o., 
Hlavná 95/783
Telefon: 056/628 31 20
Po-pi  7:30 – 16:00
Sobota – nepárne týždne 8:30-12:30
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KÖZÉLET

Húsvét előtt „ünnepibe öltözött” 
a Millennium tér
Közel ötszáz hímes tojás és óriásnyulak emlékeztettek az ünnepre 

A királyhelmeci téren március közepétől hímes tojásokkal díszített fák, látványos deko-
ráció hirdette a húsvét közeledtét. Az elmúlt bő egy évben a város vezetése igyekezett 
mindent megtenni annak érdekében, hogy – amennyire a helyzet engedte – közösségi él-
ménnyé tegyék az ünnepeket a helyiek számára, és persze nem feledkeztek meg a hagyo-
mányokról sem. „Sok szempontból nehézzé vált az élet mindannyiunk számára, egyik 

A Millennium teret az ünnepek előtt és alatt több mint 470 hímes tojás, két óriás-
nyúl és több hatalmas tojás díszítette. A kulturális osztály munkatársai a napokban 
húsvéti témájú online versenyt hirdettek, amelybe a lányok az öntözködőknek szánt 
hímes tojásokról és az ünneppel kapcsolatos rajzaikról készített fényképfelvétele-
ket, a fiúk pedig rövid videót küldhetnek, amelyben a locsolóversüket mondhatják 
el. A videókat április 4-ig várták a szervezők. A beérkezett verseket, fotókat mind 
Húsvéthétfőn nyilvános szavazásra bocsájtották, és a legtöbb szavazatot – ez eset-
ben lájkot – kapott fotó lett a győztes. „Mivel a tavalyi, első online versenynek 
remek visszhangja volt, úgy döntöttünk, hogy idén is lehetőséget adunk a gyere-

Sokoldalú fejlesztés gyerekek 
számára – online formában
Az Eszterhéj-videók nemcsak fejlesztenek, de önálló gondolkodásra is nevelnek

A koronavírus-járvány miatti óvodabezárások idején nemcsak a pedagógusok, de a 
szülők számára is sok fejtörést okoz a gyerekek otthoni fejlesztése. Elengedhetetlen-
né váltak a tanulástámogató digitális tartalmak,szolgáltatások, online segédanyagok. 
A királyhelmeci Tempora Orientia – A Jövő Nemzedékek, Dél-Zemplén Kultú-
rájáért és Fejlődéséért Polgári Társulás jóvoltából elkészült Eszterhéj-videók az 
óvodáskorú gyerekek számára kínálnak szórakoztató elfoglaltságot úgy, hogy az 
ismeretszerzésen túl a kicsik képességeit, készségeit is fejlesztik. Az ötlet megva-
lósításához Karát Eszter óvodapedagógus szakértelmére volt szükség, aki tavaly 
szeptemberben képzőművészeti műhelyt indított Királyhelmecen. A műhely online 
formában, egy testvérvárosi együttműködés keretében valósult meg Királyhelmeci 
Óvodában és a Helmeczy Mihály Alapiskolában. Részben a pedagógusok pozitív 
visszajelzései, részben pedig a módszer hiánypótló volta miatt a Tempora Orientia 
kezdeményezte egy ehhez hasonló oktatást segítő program létrehozását.
„Az Eszterhéj-program remek kiegészítője az óvodáskorú gyermekek nevelésnek és 
képességfejlesztésének. A videókban egy-egy témát gyermekirodalmi műveken, da-
lokon, játékokon, ismeretterjesztő feladatokon keresztül is megközelítünk. A foglal-
koztató filmek súlyponti eleme a vizuális nevelés, azaz egy alkotó feladat, amely az 
adott témából inspirálódik: például a huszadik századi képzőművészet remekeiből, 
természeti jelenségekből, az állatvilágból vagy meséből. A megrendelők minden 
filmhez forrásmegjelölésekkel és esetenként mellékletekkel ellátott szakmai leírást, 
tervezetet kapnak. Ez gazdagíthatja a pedagógusok szakmai repertoárját is.” – tá-
jékoztatta lapunkat Karát Eszter óvodapedagógus, aki hozzátette, hogy a program 

Nagyon sokan megcsodálták a feldíszített teret 

keknek és felnőtteknek a megmérettetésre. Úgy vélem, a gyerekek számára ez egy 
remek kihívás és alkalom volt a kreatív munkára, sikerélményre, hiszen a legjobb 
alkotásokat feltöltöttük a város Facebook-oldalára, illetve a legjobbak készítőit meg 
is jutalmaztuk. A versenybe, külön kategóriában, nagyobbak is bekapcsolódhattak, 
18-tól 100 éves korig” – közölte a város első embere. 
A Millennium teret nagyon sokan megcsodálták, a helyiek ezúttal is örömmel fo-
gadták a kezdeményezést. A szervezők nagyon örültek annak, hogy a meghirdetett 
versenybe is sokan bekapcsolódtak.

Másodszor hirdettek meg online húsvéti versenyeket városunkban

a jelenleg fennálló rendkívüli helyzetben egyedülálló és hiánypótló, hiszen online 
formában kínál sokoldalú fejlesztést a gyermekeknek – akár otthon vagy intézmé-
nyes keretek között is. „Ez a forma lehetővé teszi, hogy az adott témát képekkel, 
hangeffektekkel is illusztráljam. A videók így válnak élvezetessé és interaktívvá. 
Egy >>analóg<< foglalkozáson ez nem feltétlenül működne ilyen hatékonyan.
A videókban a hagyományos óvodai gyermek- és zeneirodalomból válogattunk, 
amely rendkívül igényes és gazdag. A filmek további különlegessége, hogy a kivá-
lasztott dalokat Fekete Krisztián zenepedagógus közreműködésével cimbalmon is 
megszólaltatjuk. Nem titkolt célunk ezzel a hungarikum hangszer népszerűsítése és 
megismertetése a legkisebbekkel is” – ecseteli a filmek tartalmát és egyedi mivoltát 
Karát Eszter. Mint mondta, az Eszterhéj-videók célja a kognitív és a vizuális képes-
ségek fejlesztése. A foglalkozások igen komplexek, ám a különböző fejlesztendő 
területek közül – a teljesség igénye nélkül - leginkább a problémamegoldó képessé-
get és az önálló gondolkodásra nevelést emelném ki.” 
A filmek a Tempora Orientia weboldalán a www.temporaorientia.sk honlapon 
érhetők el. A rendhagyó és hiánypótló kezdeményezés magyar nyelvű, használ-
ható, egyszerű, gyors és színvonalas szakmai segítséget kínál – élményalapú ta-
nulást a művészet eszközeivel. A foglalkoztató kisfilmek célközönsége nemcsak 
a gyerekekkel foglalkozó óvodapedagógusok, nevelők lehetnek, hanem a szülők 
és a nagyszülők számára is lehetőséget kínálnak arra, hogy kreatívan töltsenek 
el időt gyermekeikkel, unokáikkal. A most elérhető foglalkoztató videók közül 
egy ingyenesen letölthető.

A hiánypótló kezdeményezés egyszerű, gyors és színvonalas szakmai segítséget kínál

legnagyobb kihívás ta-
lán a találkozás lehető-
sége, hiszen a legtöbb 
ünnepünk, a hagyomá-
nyaink alapját a családi, 
baráti összejövetelek 
képezik. Ezt azonban jó 
ideje nélkülöznünk kell. 
Egy kisvárosban élő kö-
zösség számára külön 
fontosak a közösségi 
események, hiszen itt 
szinte mindenki az isme-
rősünk, a barátunk. Ezt a 
hiányt szeretnénk pótol-
ni valamelyest a húsvéti 
kezdeményezésekkel” – 
tájékoztatott Pataky Ká-
roly polgármester. 

Mesto Kráľovský Chlmec v zmys-
le ustanovenia § 4 ods. 1 zákona č. 
596/2003 Z. z. o štátnej správe v škols-
tve a školskej samospráve a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov a ustanovenia 
§ 5 ods. 3 zákona č. 552/2003 Z. z. o 
výkone práce vo verejnom záujme v 
znení neskorších predpisov vyhlasuje 
výberové konanie na obsadenie funkcie 
riaditeľa Základnej školy Mihálya Hel-
meczyho s vyučovacím jazykom ma-
ďarským – Helmeczy Mihály Alapisko-
la, M. Hunyadiho 1256/16, Kráľovský 
Chlmec – Királyhelmec.

Királyhelmec városa a 
SZK NT 596/2003-as az 
államigazgatásról, és az 
önkormányzatról szóló 
törvényének 4. §-a 1. be-
kezdésének értelmében, 
valamint a közérdekű 
munkavégzésről szóló 
552/2003 T.t számú tör-
vény 5. §-a 3. bekezdésé-
nek értelmében pályázatot 
hirdet a Helmeczy Mihály 
Alapiskola igazgatói tiszt-
ségének betöltésére.

VÝBEROVÉ KONANIE PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
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Meglett Bodrogköz idei legszebb 
májusfája
Ismét fotóversennyel ünnepelték a majálist Királyhelmecen

Ahogy az Királyhelmecen az utóbbi években lenni szokott, a Millenniumi téren sza-
lagokkal díszített fák hirdetik a május közeledtét. A településen hosszú ideig nem tar-
tották ezt a hagyományt. Persze sok épület előtt és a panelházak lakásainak erkélyén 
is akadt május elsején virító zöld levelű, ágas-bogas, karcsú faág, melyeken virágok és 
szalagok díszelegtek, a közös ünneplés azonban elmaradt. Aztán 2017-ben, a hosszú 
szünetet megtörve, ismét szerveztek majális ünnepséget a városban. A Millenniumi 
téren azóta minden évben zenével, tánccal, borral, jó ételekkel köszöntötték a tavaszt. 
Egészen 2020-ig, amikor a járvány ezt a jól bevált forgatókönyvet is átírta – egy időre.
Pataky Károly polgármester elmondta, mindenképp szerették volna feleleveníteni ezt az 
eltűnőben lévő hagyományt. Sikeres kezdeményezés volt, hiszen a május elsejei rendez-
vények iránt hatalmas volt az érdeklődés. Azonban tavaly a járvány miatt elmaradt az 
ünnepség. A városi hivatal előtt álló fákat viszont minden alkalommal díszbe öltöztetik.
„Fontosnak tartom, hogy megőrizzük a hagyományainkat, hiszen ezek értékként 
óvják a múlt örökségét. Ezzel egyrészt életben tartjuk a továbbörökítésre érdemes 

Új, modern légzéssegítő gépeket 
vásárolt Királyhelmec
Az eszközöket a helyi kórház igazgatója vette át

„Királyhelmec Város Önkormányzata úgy határozott, hogy a járvány megfékezése 
céljából ezúttal nem reszpirátorokat vagy védőmaszkokat oszt szét a lakosok körében 
(ahogy a járvány megjelenésekor tettük), hanem egy nagyobb pénzösszeg felhaszná-
lásával két speciális légzést segítő gépet vásárol, melyeket a Királyhelmeci Kórház 
és Rendelőintézet rendelkezésére bocsát. Folyamatosan tartjuk a kapcsolatot az in-
tézet vezetőjével, így jól tudtuk, hogy milyen nehézségekkel néznek szembe a co-

szoruló polgárok ellátásánál” – tájékoztatott Pataky Károly polgármester, aki márci-
us 19-én a városi hivatalban adta át a gépeket Hencel Klárának.
A kórház covid-osztálya 20 ágyon lát el súlyos, intenzív ápolást és folyamatos 
lélegeztetést igénylő betegeket. Az osztály ágykihasználtsága a részleg megala-
kulása óta folyamatosan a maximumot súrolta, csak március közepén kezdett 
javulni a helyzet. „Rendkívül hálásak vagyunk a városvezetéstől kapott segítsé-
gért, hiszen a most kapott eszközök hatékonyan segítik a kezelőorvosok és nő-
vérek munkáját. A korszerű berendezések használata nagyban növeli a betegbiz-
tonságot, ezáltal rövidítheti az intenzív osztályon töltött napok számát a betegek 
számára” – tájékoztatott Hencel Klára. Hozzátette, a kórház jó kapcsolatot ápol 
a városvezetéssel, amely – meglátása szerint – figyelemreméltó munkát végez a 
járvány megfékezése érdekében.
Az intézmény vezetője elmondta, a covid-osztályon jelenleg öt lélegezető géppel tud-
nak segíteni a betegeken, illetve a város felajánlásának köszönhetően most az ottani 
11, oxigénnel ellátott betegágy közül kettőnél tudják 24 órában biztosítani az ellátást. 
A segítségre annak ellenére nagy szükség van, hogy a tapasztalatok szerint az utób-
bi hetekben a járványhelyzet javult, mind a térségben, mind az egészségügyi intéz-
ményekben. „Az utóbbi néhány hét során javult a helyzet, nincs teltház az osztályon, 
és csökkent a halálesetek száma is, ami persze nem jelenti azt, hogy már fellélegez-
hetünk. A javulás feltehetőleg az érvényben lévő rendeleteknek, intézkedéseknek, 
illetve az emberek felelősségteljes hozzáállásának és persze az oltásnak köszönhető.

Közel 3000 euró értékben szerzett be Királyhelmec 
önkormányzata két korszerű légzéssegítő gépet

A májusfa-versenybe beküldött fotókra 
az egész térségből szavazhattak
természetesen a májusi elsejei szokásokhoz kötődő májusfa. Ezúttal is kerestük 
a régió legszebb májusfáját. Tavaly nagy érdeklődés övezte a versenyt, amelybe 
nagy örömünkre sok környékbeli településről is beneveztek. A beküldött képek 
révén idén még több pompás virágoskert látványában gyönyörködhettünk” – tette 
hozzá a város első embere.
A Bodrogközben élők ezúttal is beküldhetnek egy-egy fotót az általuk készített 
májusfáról. A felvételeket 2021. május 1. és 2. napján a kulturális osztály FB-ol-
dalára (Királyhelmeci-KULTÚRA-Kráľovský Chlmec) várták. Az üzenetekben 
beérkezett alkotásokat 2021. május 1-jén nyilvános szavazásra bocsátották. A 
szavazás május 2-én éjfélkor zárult le, másnap, május 3-án nyilvánosságra hozták 
a versenybe beküldött összes fotót. A legtöbb szavazatot – esetünkben lájkot – 
ezúttal Nagy Luca fotója kapta, így idén ő lett a verseny győztese. A fotó tulajdo-
nosát ajándékkal jutalmazták.

Június végéig biztos lesz antigénes 
tesztelés a helyi kórházban
Az intézményben már fogadják a post-covid szindrómás betegeket is

A régió legtöbb településén – köztük Királyhelmecen is – megszűnt az önkor-
mányzatok által biztosított lehetőség az antigénes tesztelésre. A királyhelmeci 
kórházban továbbra is működik mintavételi pont, ahol hétfőtől szombatig 8:00 
és 12:00, valamint 12:30 és 16:30 között fogadják a polgárokat, valamint a PCR 
-vizsgálat is elérhető marad. Hencel Klára, az intézmény igazgatója lapunknak 
elmondta, bár a járványhelyzet országszerte jelentősen javult, tisztában vannak az-
zal, hogy sokan továbbra is igénylik a negatív teszteket. Az intézményben június 
végéig biztosított lesz a mintavétel, ám időpontot kell foglalni. 
„Márciusban jelentősen javulni kezdett a járványhelyzet, egyre kevesebb beteg el-
helyezésére volt szükség a covid-osztályon. Az idő haladtával a betegek elmarad-
tak, jelenleg is csak egy ápoltunk van, ami természetesen nagy örömre ad okot. 
A javulásnak köszönhetően elindulhattak a tervezett műtétek, bár a rehabilitációs 
ellátás újraindítására még kicsit várni kell. A covid-osztályt természetesen továbbra 
is fenntartjuk, folyamatosan ügyel orvos és nővér. Felkészültek vagyunk, de persze 
abban bízunk, hogy a térség lakói végre fellélegezhetnek, és hogy az osztály szol-
gáltatásaira többé már nem lesz szükségük. A covid fertőzésen átesett pácienseket a 
belgyógyászaton fogadjuk (azokról a személyekről van szó, akiknél a felgyógyulást 
követően maradtak, vagy újonnan jelentkeznek fertőzéssel összefüggő mellékha-
tások – a szerk.megj.). Amennyiben szükség lenne rá, külön szakrendelőt nyitunk 
számukra” – tájékoztatott az intézmény vezetője. A kórház december 21-től műkö-
dő covid-osztályán egyébként eddig összesen 211 koronavírussal fertőzött beteget 
ápoltak, közülük 56-an vesztették el a harcot a fertőzés szövődményeivel szemben.  
Az intézményben januárban megkezdődött a koronavírus elleni védőoltások be-

adása – térségünkben több mint 7000 személy kapta meg eddig a védőoltást. Az 
oltás menetét, a vakcinák mennyiségét továbbra is az egészségügyi minisztérium 
határozza meg az oltási stratégia alapján. Az igazgató tájékoztatása alapján má-
jus 10-e és 15-e között ötszáz, a következő héten pedig ezer oltást végezhetnek a 
kórházban. Mint mondta, a napokban befejeződött a térségben található nyugdíjas 
otthonok lakóinak oltása. Az ellátottak mellett természetesen a dolgozókat is beol-
tották. „Fontos újdonság, hogy beoltjuk a koronavírus elleni védőoltásra érkező, 70 
évnél idősebb, előre regisztrált személyek egy-egy 18 évnél idősebb kísérőjét is, 
akinek szintén elő kell jegyeztetnie magát. A kísérőt, akit egyébként nem kell csalá-
di köteléknek fűznie az általa kísért idős emberhez, ugyanolyan vakcinával (Pfizer) 
oltjuk be, mint az időseket. Május 6-a óta már az 50 év felettiek is jelentkezhetnek 
a koronavírus elleni oltásra Királyhelmecen. Ehhez nekik is a www.korona.gov.sk 
weboldalon található űrlapot kell kitölteniük. A júliustól érvénybe lépő, teszteléssel 
kapcsolatos újításokról, fejleményekről időben értesítjük majd a lakosságot ” – tette 
hozzá Hencel Klára. 

vid-osztályon dol-
gozók. Az intéz-
mény igazgatójával 
egyeztetve kerestük 
a lehetőségeket a 
helyzet javítására. 
A gépek reménye-
ink szerint nagyban 
hozzájárulnak majd 
az osztályon dol-
gozók munkájának 
hatékonyságához. 
Ha a covid-járvány 
egyszer véget ér, 
a most megvásárolt 
gépek visszakerül-
nek a településhez, 
hogy azokat a város 
által működtetett 
gondozói szolgálat 
keretében használ-
hassák az arra rá-

szokásokat, másrészt továbbad-
hatjuk az őseink gondolkodás-
módját a fiatalabb generációk-
nak. A majális ünnepség külön-
legesen kedves esemény, hiszen 
ekkorra a tavasz végleg megér-
kezik – megünnepeljük szépsé-
gét, üdeségét, átadjuk magunkat 
az örömnek és a szépségnek, 
amit az évszak hordoz magá-
ban. A közös események pedig 
különösen fontosak ezekben a 
hónapokban (még akkor is, ha 
egyelőre az online térben va-
lósulhatnak meg), hiszen ezek 
erősítik a közösséghez tartozás 
érzését, a közösség összetartó 
erejét” – közölte Pataky Károly 
polgármester.„Mivel idén sem 
szervezhetünk zenés, vidám ren-
dezvényt, ismét online versenyt 
szerveztünk, melynek témája 
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Palágyi Ildikó 2016 óta rendszeresen fellép a magyarországi klubokban, fesztiválokon

KIRÁLYHELMECIEK

SPORT

„Különleges ajándék számomra az, 
hogy zenész lehetek”
Beszélgetés Palágyi Ildikó “Indigó” énekes-dalszerzővel

Sokan énekelnek, de csak keveseknek adatik meg a dalszerzői tehetség. Ho-
gyan születik egy dal? 
A dalszerzés mindig egy varázslatos utazás lehetősége a „mélybe”. Mintha leme-
rülnék a tenger fenekére, hogy felhozzak onnan valamit. Én általában a zongoránál 
írok, és az esetek többségében úgy kezdek neki a dalszerzésnek, hogy csak ját-
szogatom, énekelgetek, s figyelek, létrejön-e olyan mozzanat, ami elindít valamit 
bennem. Ha igen, engedem, hogy elsodorjon ez az érzelmekkel teli lendület; ösz-

Jó ideje él már távol a Bodrogköztől, hogyan kötődik a szülővárosához?
Mindig szívdobogtató érzés hazalátogatni, és bár már a középiskolai éveimet Mis-
kolcon töltöttem, majd 2012-ben Budapestre kerültem, az otthon fogalma még min-
dig legalább annyira Helmecet jelenti számomra, mint ahol most élek. Az is fontos 
volt nekem, hogy az esküvőnk Királyhelmecen legyen, többek között azért, hogy a 
kedvesem családjának, valamint a barátainknak megmutathassam a gyökereimet és 
a bodrogközi szokásokat.

Palágyi Ildikó a Liszt Ferenc Zeneművészeti Egyetem jazz-ének előadóművész szakán, 
majd tanári mesterképzésén diplomázott. 2016-ban meghívást kapott a Müpa Jazz 
Showcase fesztiváljára, azóta rendszeresen hallható a magyarországi klubokban és 
fesztiválokon (Művészetek Völgye, Paloznaki Jazz Piknik, Újbuda Jazzfesztivál, SZIN, 
Debreceni Jazzfesztivál), de dalait például Belgiumban is bemutatta már.
Indigó zenéje az art-pop, a progresszív jazz és az elektronika találkozásából születő iz-
galmas zenei utazás. Műfaji sokszínűségét az érzelmes dallamok, a személyes szövegek 
és a pillanatot megragadó improvizáció egységesíti. A fiatal énekes-dalszerző egyedi, 
érzékeny megszólalását Bartók Vince, Gyémánt Bálint és Szabó Dániel Ferenc sokol-
dalú és lendületes hangszerjátéka teszi teljessé. 

Mátyás Hudák Katalin

tönösen engedem, hogy előjöjjön. Ahogy haladok a dallal, később már tudatosan 
keresek egy-egy zenei vagy szövegi megoldást. Az, ahogyan egy dal túlnő rajtam és 
kikerül a nagyvilágba, megszokhatatlanul izgalmas folyamat. Különleges ajándék 
számomra az, hogy zenész lehetek.

Meséljen kicsit a zenekaráról! Milyen tapasztalatok állnak Önök mögött és 
milyen terveket szőnek?
Az Indigó a gyermekkori becenevemből vált alkotói névvé, amikor 2015 tavaszán 
megalapítottam ezt a formációt. A névválasztás a személyes hangvételű dalokra és 
a projekt céljára, a műfajilag eklektikus, ám mégis egységes zenei lenyomat készí-
tésére egyaránt utal. A zene, amit alkotunk, a saját világunkból táplálkozik, gon-
dolatainkat tolmácsolja. A Salt című debütáló nagylemezünket 2018 márciusában 
teltház előtt mutattuk be az A38 Hajó Kiállítóterében. Az album kizárólag a saját 
szerzeményeimet tartalmazza. Nagy sikernek könyveltem el, hogy a Northern Song 
c. dal videoklipje, melyet Ászity Boglárka animációs tervezőművész rendezett, be-
került a velencei WAV Audio-Visual Show és a Magyar Klipszemle versenyprog-
ramjába. Ha a vírushelyzet engedi, idén nyáron ott leszünk a Paloznaki Jazz Piknik 
és a Debreceni Jazz Fesztivál fellépői között, ahol a Salt c. albumom dalai mellett 
már új dalok is helyet kapnak majd a műsorban. 

Mennyire befolyásolta a munkáját a korlátozásokkal teli elmúlt bő egy év?
Tavaly február végén született meg a kislányom, így lassan csapódtak le az éle-
temben a covid-időszak adta nehézségek és változások. Sokáig egyetlen, de annál 
fájdalmasabb megélésem a karantén időszakot illetőleg az volt, hogy a nagyszülők 
nem élhették meg velünk kislányunk első életévének mozzanatait. Az otthonlét és 
a munka hiánya mondhatni fel sem tűnt, hiszen friss anyaként nagyon hasonló-
képpen zajlottak volna a napjaim akkor is, ha nincs a koronavírus. Ami viszont a 
vírushelyzet ajándéka számomra – már ha fogalmazhatok így –, hogy a férjemmel, 
aki normál körülmények között áprilistól már külföldön turnézott volna, együtt él-
hettük meg a soha vissza nem térő első hónapokat. Ezáltal biztosan sokkal erősebb 
kötelék alakult ki a férjem és a kislányunk között is, mint egyébként az lett volna. 
Idén februárban nagyon kis óraszámban, de folytattam a tanítást a Zeneakadémia 
Tanárképzési Tanszékén, így bár jóval később az átlagnál, de én is beletanultam 
az online tanítás világába. Az alkotásba az elmúlt két hónapban kezdtem bele újra 
hangsúlyosabban, ami nagyon nagy élmény. Alig várom, hogy az új dalok miha-
marabb zenésztársakkal, próbateremben, majd a színpadon alakulhassanak tovább. 
Ennyi kihagyás után különösen úgy érzem, van mondanivalóm.

Úgy tudom, hogy több végzettséget is szerzett.
A Zeneakadémia elvégzésével párhuzamosan gyógypedagógus, pszichopedagógus 
és logopédus végzettséget szereztem, majd később Boldizsár Ildikó tanítványaként 
metamorphoses meseterapeutának képződtem. Mindig az adott pedagógiai vagy te-
rápiás helyzeten múlik, hogy mely eszközrendszer kerül előtérbe a munkám során. 
Az előadói-szerzői munkásságom mellett fontos tevékenység az életemben a tanítás 
és mások segítése szaktudásomon keresztül. 
Régóta érlelődik bennem, hogy ezt a sokrétű szemléletet, tapasztalást átvigyem az 
előadói működésembe is. Sokan nem tudják, de a mese eredetileg a felnőttek műfaja 
volt. Én magam is egy felnőtteknek szóló anyagban gondolkodom, egy olyan zenei 
projektben, ahol a zene és az élőszóban elhangzó népmese egymásra ható, egyen-
rangú társak. Ennek a projektnek az előkészületeit már 2019-ben elkezdtük a zene-
karommal, sőt, néhány zártkörű “próbakoncertünk” is volt, de a kislányom érkezése 
átrendezte a prioritáslistámat, így a megvalósítás lassabb mederben folyik tovább. 
Emellett dolgozom a gyerekeknek szóló zenés-meseterápiás foglalkozásaimon is.

Zétényi pingpongozókkal bővült 
a királyhelmeciek csapata
Nemsokára gyerekek is jelentkezhetnek a szakosztályba

Sipos Roland és Szabó Ferdinánd kezdeményezésének köszönhetően 2018-ban, bő 
húsz év szünet után alakult meg városunkban a királyhelmeci asztalitenisz szakosz-
tály. A tőketerebesi járási bajnokság 5. osztályában szereplő királyhelmeci csapat 
számára a 2019/2020-as bajnokság volt a második idény. A tavalyi pontvadászat-
ban az együttes az 5. helyen állt a hétcsapatos mezőnyben, amelynek élén a zété-
nyiek végeztek. Utóbbiak tavaly ilyenkor bajba kerültek; nem tudtak hol edzeni, 
mivel az edzéseknek helyet biztosító községháza épületében tűz ütött ki. A játéko-
sok továbbra is játszani szerettek volna, ezért a környékbeli klubokhoz igazoltak. 
Így érkezett a helyi csapathoz öt zétényi pingpongozó: ifj. Molnár László, Majerník 
Erik, Balogh Sándor, Lázár János és Lakatos Teodor. 
„A szakosztály megalakításánál sok segítséget kaptunk a zétényi sportolóktól, akik-
kel évek óta jó kapcsolatot ápolunk, ezért természetes volt számunkra, hogy a tűz-

eset után segítő kezet nyújtunk nekik, s ők örömmel fogadták a lehetőséget, hogy 
csatlakozhatnak hozzánk. A 10 fős keret így 15-re bővült, ami azt jelenti, hogy a 
következő idényben (amely a tervek szerint idén október végén indul) két csapatot 
is indíthatunk: TJ Slavoj Kráľovský Chlmec A és B név alatt. Az A csapatba a 
királyhelmeci és zétényi csapat 7 legeredményesebb játékosából igyekeztem ösz-
szeállítani a keretet, 8-an a B csapatban játszhatnak majd. Nem titkolt vágyunk a 
bajnokság megnyerése” – nyilatkozta Sipos Roland szakosztályvezető. 
Ami az új idényre való felkészülést illeti, a járvány miatti korlátozások következté-
ben az edzések nem az elképzelések szerint alakultak. A pingpongozók kezdetben 
korlátozott számban vehettek részt az edzéseken, amelyek később, az újabb szigorí-
tások miatt teljesen elmaradtak. „A járvány okozta nehézségek, korlátozások miatt 
nem igazán volt alkalmunk együtt edzeni az új csapattársainkkal. Bár nagyon hálá-
sak vagyunk, hogy helyet kaptunk a magyar alapiskolában, a rendelkezésükre álló 
terem nem alkalmas arra, hogy több érdeklődőt, illetve gyerekeket is fogadhassunk, 
akikből később egy csapatot alakíthatnánk. Emiatt is nagyon várjuk a sportcsar-
nok átadását, amelyben reményeink szerint az asztaliteniszezők is helyet kapnak. 
Amennyiben erre sor kerülne, a meglévő három mellé egy új sportasztalt vásárol-
nánk az érkező gyerekek számára. Egyelőre nem tudjuk, meddig maradnak velünk 
a zétényi pingpongozók. Ez részben attól is függ, hogy helyet kapunk-e majd a 
sportcsarnokban, illetve lesz-e elegendő pénzünk a szakosztály bővítéséhez” – kö-
zölte Sipos Roland, aki azt tervezi, hogy az edzői kurzus elvégeztével gyerekekkel 
is foglalkozna. „Egy új generációt szeretnék kinevelni, ezzel szélesebb körben is 
megszerettetve ezt a sportágat a régió fiataljaival. „A cél az, hogy a gyerekek is 
megszeressék az asztaliteniszt, s hogy ez a sportág az életük részévé váljon” – zárta 
a szakosztály vezetője, aki bízik abban, hogy lesznek ifjú tehetségek, akik csatla-
koznak a királyhelmeci asztalitenisz szakosztályhoz.

A sportág megszerettetésén keresztül szeretnék kialakítani a gyerekekben a rend-
szeres sportolás iránti igényt


